
Ta posnetek 
je bil narejen 
v torek ob 
trboveljskem 
plavalnem 
bazenu. Tam 
smo našli 
pionirsko 
prvakinjo 
Slovenije na 
100 m crawl 
Podlesnikov©, 
ko je kar sredi 
zime poizkusila, 
kako ji pristoja 
kopalna obleka. 
Čeprav so 
sončni žarki še 
dokaj šibki, 
nam njen 
nasmeh priča, 
da se zelo veseli 
pomladi... Kaj 
več o
trboveljskih 
športnikih pa 
preberite na 
na naši
»tradicionalni« 
3. strani!

Četrtfinalne nogometne 
tekme za pokal FLRJ

RAZPORED
nogometnih tešem 

za pribodnio nedeljo
I. zvezna liga: Vardar : C. zvezda, 

Velež : Hajduk, Budučnost : Željez- 
ničar, Sarajevo : Dinamo, Rijeka : 
Radnički, Partizan : Vojvodina — 
II. zvezna liga: Proleter : Odred, 
Trešnjevka : Sloboda, Borac : Elek- 
trostroj, Split : Šibenik, Lokomo
tiva : Borovo. — Slovenska liga: 
Sobota : Kladivar, Slovan : Grafi- 
čar, Ljubljana : Krim, Jesenice : 
Branik, Maribor : Triglav, Rudar : 
Izola.

Poštnina plačana v gotovini OKNA IZVODA DIN

Leto XV. — Štev. 10 V Ljubljani, 8. marca 1959

V polfinalu
Crv. zvezla, lijeta, Partizan in Vojvodina

Današnji dan pomeni otvoritev spomladanske nogometne sezone, 
saj se je sestalo 8 najboljših jugoslovanskih moštev v tekmah za 
pokal FLRJ. Tekme so se končalo brez večjih presenečenj, saj se 
nobenemu izmed nižjerazrednih moštev ni posrečilo premagati zvez
ne ligaše. Največ zanimanja je veljalo za tekmo med Vojvodino in 
Dinamom v Novem Sadu, ki obenem pomeni tudi največje presene
čenje v četrtiinalu. Gotovo ni prav nihče pričakoval, da ho državni 
prvak izgubil s tako visokim rezultatom; Značilno je, da so ostala 
moštva igrala dokaj slabo med temi je tudi Crvena zvezda, ki za 
sedaj še hrani v svojih vitrinah dragoceni pokal. Poročila s tekem 
so naslednja:

Lokomotiva: Harara, Balan, Ože- 
govič, Canjek, Kesejič, Jukič, Rauš, 
'Abadžič, Ivkovič, Mezak, Lackovič.

REKA : VARTEKS 4:2 (i.O)
Gole so dosegli: Bosanac v 10., Lu

kane v 72., Medle v 78. in Berek v

Novi Sad, 8. marca. Pred 15.00.0 
gledalci sta se danes srečala Vojvo
dina in Dinamo iz Zagreba. Vojvo
dina je bila vseskozi boljša in je 
Zasluženo zmagala z visokim rezul
tatom.
VOJVODINA : DINAMO 5:1 (4:1)

Strelci: Ivoš (H-metrovka) v prvi 
JJjinuti, Šekereš v 5. in 76. minuti,
Rajkov v 50., Veselinovič v 34. min. 
za Vojvodino, za Dinamo Bena (av
togol) v 8. minuti.

Vojvodina: Vasič, Roganovič, Svi- 
fljarevič, Bena, Nikolič, Boškov, Ra
dičevič (Takač), Ivoš, Sekereš, Vese
linovič, Rajkov.

Dinamo: Irovič, Šikič, Koščak,
fantek, Crnkovič. Režek, Lipošino- 
vič, Conč, Jerkovič. Matul, Kolonič.

Ze v 5. minuti je Vojvodina vodila 
z 2:0. Drugi gol je pripravil Bolkov,

je odigral prvo tekmo po odsl.il- ““l ^?enju kadrovskega roka, medtem ko tekmovanj« ,c pn prvem skoku padet Tej 
fe prvi gol dosegel iz enajstmetrov- trad.cona n, smu^rskj pr.rcdUn je prrso- 

T ^ 0 - -vi stvovalo skoraj 100.000 gledalcev.

Večja sproščenost tereno!
Posebni intervju s predsednikom ŠZS tov. Kresetom

IV. skupščina Športne zveze Slovenije, ki bo prihodnjo nedeljo 
v Ljubljani, bo po Kongresu telesne kulture eden najpomembnejših 
dogodkov za nadaljnji razvoj telesne kulture v naši republiki, To 
pravzaprav ne bo le običajna skupščina, temveč skoraj nekakšen 
kongres tclesno-kulturiiih delavcev Slovenije, saj bodo poleg šte
vilnih delegatov društev in strokovnih športnih zvez, povabljeni na 
njo tudi predstavniki političnih in družbenih organizacij, pedagogi 
in splošni vzgojni delavci, zastopniki ljudske oblasti.

Prav zaradi pomembnosti te skupščine smo zaprosili za intervju 
predsednika Športne zveze Slovenije tov. Leopolda Kreseta, ki je v 
krajšem razgovoru docela razbistril poglede na telesno kulturo v 

prihodnosti. Zastavili smo mu nekaj konkretnih vprašanj.

»Ali se bodo po skupščini ŠZS 
kaj izpremenile smernice dela?«

»S strani Športne zveze Slovenije 
se v načelu pravzaprav nima kaj 
spremeniti, ker smo prav mi zasto
pali vsa zadn ja leta stališča napred
ne dejavnosti v telesni kulturi, to 
je prizadevanje za množično podpi
ranje športa in ustvarjanje materi
alnih osnov z različnimi fondi, raz
vijanja športa v tovarnah in pod
jetjih, uvedbo rekreativnega športa 
ipd. Zaradi tega bo prišlo do izpre- 
memb morda' samo ua terenu, toda 
ne do izprememb v organizacijski 
strukturi, temveč v tem, če bomo 
uspeli vzbuditi večje zanimanje za 
to smer aktivnosti. Predvsem mi
slim, da bo lahko rodilo vidnejše re-

80. minuti za Reko, za Varteks pa 
Ha j ni v 419. iu 64. minuti.

Reka: Ravnik, Džorič, Mlkovilo- 
vič, Dunaj, Pavkovič, Bosanac, Lu- 
karič, Berek, Gereš, Naumovič,
Medle. .

Varteks: Bengeri, Ščurič, Matko
vič, Valent, Rodik, Krleža, Vogrin
čič, Hrain, Hajnl, Androvič, Pleis- 
ničar.

Reka, 8. marca. Varteks je bil že 
od nekdaj močan nasprotnik Reča
nov. Tako je bilo tudi danes. Prvi
gol je dosegel Bosanac za Reko, iz- ---- ------------------------
enačil pa je Hajnl. Hajnl je povedel zultate prizadevanje okrajnih zvez 
v drugem polčasu moštvo Varteksa SZDL, ki so že pričele s precej aktiv-

1 L '  iv _ J _ __ i ^ n/v r. v» i rl za I r\T>-» TA I n o t o v» Q vr I r o n r 11 ZA u T* H T —v vodstvo in gele po tem golu so se 
Rečani predramili, in končno zma- 

(Nadaljevanje na 8. strani)

Sto tisoč gledalcev 
v Holmenkollenu

Holmenkollon, S. marca. Na mednarodnem 
tekmovanju v smučarskih skokih, ki je bilo 
danes v Holmenkollenu pri Oslu, je zmagal 
Norvežan Arne Noel in dosegel 225.5 točk 
ia skoka 58,5 in 69 m. Na drugo mesto se je 
uvrstil Nikolaj Ramenski (SZ) 222 točk (66,5 
im 71,5 ra)), 3. Lindquist (Švedska) 211,5 (68 
ia 70 m). Znani vzhodnonemški skakalec Hel
mut Recknagel, ki je tudi starta! na tem

Švica : Poljska 3:3 (4:1, 2:1, 2:1), Notuvs- 
&ka : Vzhodna Nom&ja 6:5 (2:2, 3:0, 1:1), 
Italija : Finslkia 5:4 (2:1, 1:0, 2:3[), Sovjet
ska zveza : ZDA 5:3, Kanada : CSR 7:2, 
Švedska : Zahodna Nemčija 6:1.

X. JA_̂ JV JL £7 vr Vr J. VT J_rj,VJVrVJJ .

nim delom pri ustanavljanju okraj
nih vodstev za telesno-vzgojno de
javnost.«

»Torej bo na ta način dan še 
večji poudarek okrajnim šport
nim zvezam?«

»Za zdaj stremimo predvsem za 
tem, da bi dali čim več podpore 
enotnim telesnovzgojnim vodstvom 
v okrajih kot je to že urejeno v re
publiškem merilu — pr! tem mislim 
na koordinacijski odbor SZS In Par
tizana — in se ponekod uresničuje 
tudi na terenu. Okrajne športne

zveze pa bodo dobile večjo kompe
tenco v tem, ker bodo nanje prene- 
šene registracije društev, ki jih je 
imela doslej v svojem okrilju ŠZS. 
Registracije klubov pa bodo še na
prej v rokah posameznih strokov-, 
nih športnih zvez, to pa zaradi evi
dence, Kot poseben ukrep SZS mo- 

(Nadaljevaujo na 2. strani)

JJIVJ ______ __
Ivcg, Bena je z avtogolom znižal 

I,a 2:1, Najlepši gol je dosegel Ve
selinovič, ki je s topovskim strelom 
PHsilil Iroviča h kapitulaciji. Tek- 
111 a sama ni bila posebno lepa, pač 
Pa je bilo vse polno razburljivih 
Henutkov pred enim in drugim go- 
n,r|. V moštvu Vojvodine sta bila 

Ja j boljša Roškov in Roganovič, pri 
Utnamu pa Crnkovič.

C- ZVEZDA : LOKOMOTIVA 2:1
(0:1)

0 marca. Čeprav se je 
T'rjena zvezda z minimalno zmago 
-.ad Lokomotivo kvalificirala v pol- 
inale za jugoslovanski nogometni 

Peka], občinstvo kljub zmagi ni bilo 
^dovoljno. Crvena zvezda ni poika- 
■ala igrei k; j,; lahko zadovoljila 
lh000 gledalcev. Gola za Crveno 
vczdfj je dosegel Kostič, in sicer 

iz enajstmetrovke, drugega

ZADOVOLJNI
Finci presenetili Prago Žensk© pOrGŽSfl©, HTlOŠki Einhsito ZfTIOgOVolci - Luther j© DOvdusil

Med domač«mi najboljši Praprotnik, Stefe, Klemenčičeva in Tometova

, Beograd. 8.

Prvega
(J?. z_ glavo, medtem ko je bil Ivko-
ške
la

v 31. minuti uspešen za zagreb- 
6 železničarje. Lokomotiva je ime- 

boljšo moč v vratarju. 
Z,,j,rvena zvezda: Reara. Durkovid,

kovic. Borozan, Spajič. Popovič, 
Rudinsiki, Šekularac,

praga, 8. marca. Včeraj so bile za
ključene kvalifikacijske tekme za vstop 
v finale na svetovnem prvenstvu v ho
keju na ledu. Jutri, 9. marca se bodo 
začele finalne tekme, ki bodo trajale 
vse do prihodnje nedelje, 15. marca. V 
finale so se uvrstili iz prve skupine 
Kanada in CSR, iz druge skupine So
vjetska zveza in ZDA ter iz tretje skupi
no Švedska in Finska. Vse finaliste smo 
bolj ali manj napovedovali pred samim 
začetkom tekmovanja, ušteli pa smo se 
le pri Fincih, saj smo bili prepričani, 
da bodo namesto njih Igrali v finalu 
Zahodni Nemci. Finci so že z neodloče
nim rezultatom proti Švedski in nato 
še z zmago nad Zahodnimi Nemci po
trdili svojo visoko kvaliteto in s tem 
dokazali, da se povsem upravičeno uvr
ščajo med letošnje finaliste.

V nadaljevanju kvalifikacijskih, tekem 
so bili doseženi naslednji rezultati:

DANES ZADNJI ODREZEK 
»POLETOVIH SLIKOVNIH 

UGANK!«

Med največje športne dogodke včerajšnjega in današnjega dne 
H uvrščamo vsekakor gostovanje odličnih kegljačev in kegljavk 
IB Einheita iz Dresdena v Ljubljani. Prav zato je oba dneva vla- 
H dalo za njihov nastop veliko zanimanje, saj predstavljajo člani 
6 tega kluba, predvsem nekateri reprezentanti, vrh evropske in 
39 'svetovne kvalitete v tej panogi. — Funkcionarji Gradisa so spre- 
B jeli goste že v petek, na kar so bili ta dan popoldne sprejeti pri 
H podpredsedniku Sveta za telesno kulturo OLO Ljubljana tov. 
a Martinčiču, v soboto dopoldne pa so si ogledali grobnico na Urhu 
H ter kulturne in zgodovinske zanimivosti Ljubljane. Povedati nio- 
B ramo, da so izrazili nad silnim napredkom naše domovine svoje 
■ prijetno presenečenje.

Včeraj sta se obe ekipi najprej 
srečali z ekipami Gradisa, danes pa 
so imeli kegljači iz Vzhodne Nem
čije nastop proti ljubljanskima re
prezentancama.

Zmaga in poraz Gradisa
Medtem, ko so domačinke včeraj 

veljale v borbi z Nemkami za favo
ritinje. smo bili prepričani. d<a bo

moška ekipa gostov kegljače Gra
disa dobesedno pregazila. Od napo
vedi se je uresničila samo ena, ka jti 
Gradisovke sol slavile zasluženo 
zmago z razliko 30 kegljev v svojo 
korist. Ob nastopu prvih dveh pa
rov je odlično zaigrala Nemka 
Schmidtova, ki je dosegla 403 keg
ljev, nekoliko slabše pa njena kole
gica Ulbrichtova. Kljub temu so bile

Nemke z manjšo razliko v vodstvu. 
Kasneje pa je uspelo domačim igral
kam priboriti razliko v svojo korist, 
zlasti s solidnima Erjavčevo in 
Smrajčevo. Pri domačih smo, pri 
nekaterih igralkah opazili precejš
njo nervozo.

Rezultati: Gradis 2264 (Pirc 389, 
Klemenčič 366, Tome 366, Satler 361, 
Simrajc 386, Erjavec 403), Einheit 
2234 (Schmidt 405, Hibridi 351, Et- 
telt 337, Weidensd6rfer 376, Horn 
367, Kluger 398).

Za ženskami so stopili na steze 
moški obeh ekip. Že pri prvem paru 
smo bili ugodno presenečeni, kajti 
Nemca sta vodila le z razliko 29 
kegljev. Ko pa sta nastopila za Gra
dis Praprotnik in Martinšek, za Ein
heit pa Wasner in Poppel, sta do
mačina zaigrala zelo solidno in 
zmanjšala razliko le na 7 kegljev. 
Zlasti moramo poudariti odlično igro 

(Nadaljevanje na 8. strani)



Gre za večjo sproščenost na terenu 40 iglici zhhko;)
__

(Nadaljevanje s !• str.) 
ram navesti, da bodo odslej odpadle 
vse takse za registracije klubov in 
njihovih članov, ki so bile doslej 
obvezne. Prav s tem hočemo zago
toviti čim širšim množicam mladine 
že večjo možnost za vključevanje v 
žportne organizacije.«

»Kakšne izpremembe pa bodo 
nastale v statutu Športne zveze 
Slovenije?«

- »Novi statut naše zveze bo pred
vsem vsklajen s statutom Zveze 
Športov Jugoslavije, ker je bil do
slej z njim nekoliko v navzkrižju. 
Novost v našem statutu pa je to, da 
bomo dali večji poudarek terenu, ki 
bo na ta način deloval bolj spro
ščeno in samostojno. Športna zveza 
Slovenije bo poslej opravljala bolj 
naloge propagande, vzgoje kadrov

Dobro pripravljeni 
na skupščino SZS
Potekla bodo tri leta, od kar se je naj- 

višji republiški športni forum pogovoril 
na svoji skupščini o bodočem delovanju 
ose do današnjega dne. Prihodnji teden 
pa se bodo ponovno sestali delegati osnov
nih športnih organizacij, ki bodo na 
4. redni letni skupščini Športne zveze 
Slovenije poslušali poročila predstavnikov 
naše najvišje republiške športne organi
zacije in se seveda pogovorili o vseh na
logah, ki jih bo treba opraviti v prihod
nosti.

Ko se danes pripravljajo delegati za 
ta pomembni dogodek v našem športnem 
iivljenju, moramo omeniti velike doseda
nje uspehe, ki jih je opravila Športna 
zveza Slovenije od zadnje skupščine. Če 
neka organizacija poveča število svojega 
članstva, pomeni, da je naredila velik 
korak naprej. Tako je v naših športnih 
organizacijah danes 74.654 članov, medtem 
ko jih je bilo pred tremi leti 41.837. To
rej velik skok naprej! Se nekaj številk. 
Na zadnji skupščini smo slišali, da je bilo 
19 strokovnih zvez in 3 okrajne športne 
zveze. Danes pa je 22 strokovnih zvez in 
4 okrajne. V teh 3 letih se je rodilo 12 
novih športnih društev, tako da jih je 
vseh skupaj 52. Samo teh nekaj bežnih 
številk pove, kako mogočno se je raz
mahnila športna dejavnost v naši repu
bliki.

Ko govorimo o rezultatih dela SZS, ne 
moremo mimo ugotovitve, da je danes 
sodelovanje s >Partizanom< Slovenije naj- 
lepŠe. Obe organizaciji sta namreč ugo
tovili, da je telesna kultura enotna, ne
deljiva in da so le sredstva in metode 
dela tisto, v čemer se razlikujeta po svo
jem sestavu. Skupna manifestacija te pro
gresivne miselnosti in enotnosti je bil leta 
1957 1. slovenski festival telesne kulture. 
To prireditev je obiskal tudi naš maršal 
tov, Tito, ki je vsestransko pohvalil takš
no zamisel enotnosti in množičnosti dela.

Športna zveza Slovenije, ali točneje, 
upravni odbor, se je sestal v treh letih 
petkrat. Na teh sestankih so se člani <JO 
pogovorili o vseh problemih našega šport
nega življenja. Tako so razpravljali o 
športu v delovnih kolektivih, o sodelova
nju t >Partizanom< Slovenije, o finanč- 
no-materialnem stanju osnovnih organiza
cij in podobno. Najvažnejši sestanek pa 
je bil 15. oktobra lani, ko so se člani DO 
SZS in ^Partizana* Slovenije pogovorili 
o enotnosti gledišča, ki ga je bilo treba 
zavzeti na prvem jugoslovanskem kon
gresu telesne kulture.

Delo, ki ga je opravil DO med zadnjo 
tn današnjo skupščino, je bilo nedvomno 
ogromnega pomena za pravilni razvoj 
športa kot ene izmed telesno-kulturne de
javnosti in je s svojo dejavnostjo posegel 
o vsa področja telesne kulture. Samo stro
kovno delo je potekalo v posameznih ko
misijah, ki naj bi bile nekakšna pomoč 
upravnemu oziroma izvršnemu odboru 
SZS. Toda te komisije niso v celoti iz
polnile svoje naloge, zato se bo treba o 
vsem tem na tej skupščini temeljito po
meniti.

Težko je v skopih besedah govoriti o 
vseh problemih, ki so se pojavili od zad
nje skupščine pa do danes. Toda, če se 
bodo posamezni delegati temeljito pripra
vili in smelo posegli v razpravo, potem 
bodimo prepričani, da bo športno življe
nje v naši republiki še bolj zaživelo in 
opravljalo tisto poslanstvo, ki ga je po
stavilo v program naše delovno ljudstvo.

ter dajala pobudo in nadzirala grad- v športne vrste spet veliko množico 
njo športnih objektov, hkrati pa bo —c— —x - 
sodelovala pri usmerjanju osnovnih 
načel pri tekmovanjih. Novi statut 
še posebej znatno poudarja čista na
čela amaterizma, kar je bila sicer 
že vse doslej težnja naše zveze. Vi
dimo pa, da bo treba na tem pod
ročju še precej delati in da bodo 
zlasti organizacije na terenu morale 
dati pri tej borbi naši zvezi čim več 
podpore z aktivnim sodelovanjem.«

»Dobro. Kako pa kvaliteta, tov. 
predsednik?«

»To veste, da je naša osnovna 
smer dela množičnost. Z njo pa je 
enovito povezana tudi kvaliteta, ki 
nujno raste po naravni poti iz ši
rokih osnov, jtazumljivo pa je, da ---- x
bomo morali vlagati svoje papore družbenih organizacij, pa tudipred- 
in vso dejavnost že posebej za dvi- stavnike ljudske oblasti. Ti so pač 
ganje kvalitetno visokovrednih re- tesno povezani s problemi vzgoje in 
zultatov. To pomeni, da bomo mo- skrbi za našo mladino ter konec 
rali paziti na izrazite talente in jim koncev istočasno tudi odgovorni za 
omogočiti, da bodo lahko svoje spo- razvoj vsake dejavnosti, ki mladino

mladine. Smo pač v dobi, ko ves 
svet stremi za izpopolnjevanjem 
tehnike do viška in ob tem se mi 
pač ne smemo zadovoljiti le s tem, 
da bi ostali z različnimi športnimi 
dosežki na povprečni ravni.«

»Torej se, tov. predsednik, na
dejate, da bo letošnja skupščina 
Športne zveze Slovenije v smislu 
smernic I. kongresa telesne kul
ture uspešno in da bo imelo tudi 
ugodne posledice za nadaljnji 
razvoj telesne kulture v naši re
publiki?«

»Seveda. To predvsem zaradi tega, 
ker smo nanjo povabili poleg red- 
_nega števila delegatov še zastop
nike različnih političnih in drugih

sobnosti razvijali tako visoko in se 
S tem uveljavili tudi v mednarod
nem merilu. Torej se ne odrekamo 
reformam, temveč si jih želimo. Za
kaj? Prav zato, ker bo to privabilo

družbeno politično aktivira. Zato 
pričakujemo, da bo razprava na naši 
skupščini zelo vsestranska in vspod- 
budna za vse naše telesnokulturne 
organizacije.« T. B.

Za red in disciplino
Ljubljana, 8. marca. 'V Ljubljani 

»o se danes sestali predstavniki klu
bov in nogometnih podzvez s tekmo
valno komisijo. Sestanek je bil nuj
no potreben, saj so se na njem na
tančno pogovorili, kaj vse je treba 
storiti tik pred začetkom nogo
metne sezone.

Predstavniki klubov in podzvez 
so se najprej pogovorili o jesenskem 
delu tekmovanja. Ugotovili so, da 
je bilo precej napak, da je discipli
na precej šepala in rezultat vsega 
tega je bilo 11 pritožb. Z redom na 
igriščih nikakor nismo bili zado
voljni, saj se je nekajkrat zgodilo, 
da so prav zaradi pomanjkljivosti 
v rediteljski službi prišli na dan 
dokaj neprijetni — nešportni do
godki. Da bi bilo v spomladanskem 
delu vse v najlepšem redu, so se 
dogovorili, da bodo nekaj nogomet
nih igrišč komisijsko pregledali in 
se na mestu samem prepričali, kaj 
je treba popraviti. Znano je namreč, 
da so na nekaterih igriščih gledalci 
zelo slabo ločeni od igralcev in prav 
zaradi tega pride včasih do fizične
ga obračunavanja. Zelo slabo je po
skrbljeno za odhod gledalcev in sod
nikov s terena v slačilnice, čeprav 
je iz igrišča db teh prostorov vča
sih tudi po sto in več metrov raz
dalje, ta prehod ni prav nič zava
rovan. Vsi klubi so sprejeli obvez
nost, da bodo do pričetka tekmo
vanja vse to čim bolje uredili. Naj 
povemo, da vse to precej šepa pri 
Triglavu, Krimu, Grafičarju in Ru
darju, medtem ko Slovan zaenkrat 
sploh nima potrebnih naprav. Pred
stavniki Rudarja iz Trbovelj so nam 
tudi povedali, da bodo prve prven
stvene tekme igrali v Hrastniku, 
ker igrišče v Trbovljah še ni ure
jeno. Težave z igriščem imajo tudi 
pri Slovanu, kajti na dosedanjem 
prostoru so prav te dni pričeli z 
gradnjami stanovanjskih blokov, 
novo igrišče pa še ni popolnoma 
urejeno.

Tega sestanka so se udeležili vsi 
klubi slovenske consike ligo razen 
ljubljanskega Grafičarja. Popolno
ma nerazumljivo nam je, kako da 
se predstavnik kluba iz Ljubljane 
tega važnega sestanka ni mogel ude
ležiti. Gotovo se ne motimo, če temu 
rečemo malomarnost. Precej razpra
ve je bilo tudi o tem, kdaj se bodo 
pričenjale prvenstvene tekme. Na
posled so se dogovorili, da bodo tek
me v Ljubljani ob pol enajstih do
poldne v primeru, če Odred igra na 
domačem igrišču. Vse ostale tekme 
bodo vedno v nedeljskih popoldan
skih urah. Kot zanimivost naj ome
nimo še to, da ima kar šest klubov

v slovenski conski ligi enake drese 
— modro-bele barve.

Posebno poglavje pomenijo ne
disciplinirani igralci, saj jih je bilo 
v letu 1958 v disciplinskem postop
ku kar 2i22. Največ kaznovanih 
igralcev sta imela Triglav in Jese
nice, medtem ko so Ljubljana, Kla,- 
divar in Murska Sobota brez kazno
vanih nogometašev. Vse kaznovani 
nogometaši so si v minulem letu 
»prislužili« skupaj 24 let, 1 mesec in 
25 dni časovnih kazni, mimo tega 
pa še 46 ukorov. K temu na j še do
damo, da so bili disciplinski odbori 
dokaj mili pri svojem delu in so no
gometašem prisojali lažje kazni, kot 
so predvidene po pravilnikih.

Zanimivo je tudi to, da nogomet
ni sodniki precej ostreje postopajo 
proti gostujočim moštvom, kot proti 
domačinom. Statistika nam pove, da 
je bilo v minulem letu izključenih 
87 domačinov in 114 gostov, kljub 
temu, da po navadi domačini pod 
vtisom razgretega občinstva igrajo 
ostreje. Kaže, da večkrat tudi sod
niki zaidejo pod vpliv občinstva in 
domačih igralcev.

Na tem sestanku so se dogovorili 
še o vseh tehničnih podrobnostih 
okoli sestavljanja zapisnikov, dele
giranja službujočih delegatov in še 
o mnogočem, tako da lahko upravi
čeno upamo, da bo spomladanski 
del tekmovanja potekal v redu.

- , 1*^|. |gj|

Mii ja Ribičič:

Tudi t@lestnovzgosne 
organizacije

V zvezi z letošnjo mogočno manifestacijo, 40-letnico ZKJ in 
SKOJ imamo tudi med telesnovzgojnimi delavci mnogo takšnih, ki 
so tesno povezani z našo ljudsko revolncijo. Prav zato imajo naše 
telesnovzgojne organizacije veliko moralno dolžnost — dati svoj 

delež k dostojnim proslavam. Obrnili smo se na člane CK ZKS In 
predsednika »Partizana« Slovenije, tov. Ribičiča, da bi nam povedal 
ob tem nekaj misli.

0 Ali so ob proslavi 40-letnice ZKJ 
predvidene kakšne posebne športne 
prireditve?«

»Glede na jubilejno leto 40-letnice 
ZKJ bi bilo težko govoriti o takem 
pomenu telesnovzgojnib organizacij, 
kot ga bodo odigrale politične organi 
racije. Kljub temu pa bodo tudi šport
ne organizacije dale svoj prispevek k 
čimbolj slavnostni proslavi te oblet
nice. Športna zveza in »Partizan« pri
pravljata skupno športno akademijo. 
Upravni odbor zveze »Partizan« bo 
Imel v aprilu svečano sejo v Trbov
ljah, združeno z izletom na Cebinovo. 
Tudi letošnjemu »Pohodu ob žici« bo 
dan značaj še večje manifestacije, s 
posebnim poudarkom na množičnosti. 
Temu primerno so prirejene tudi pro- 
pozicije, da bo proga skrajšana, isto
časno pa predvidevamo tudi medna
rodno udeležbo. Zvezni zlet »Partlna- 
na« v Beogradu pa bo po svoji mno
žičnosti In udeležbi iz vseh republik 
še posebej manifestacija bratstva In 
enotnosti naših narodov.«

^ »Ko govorimo o 40-letnici ZKJ, 
kako ocenjujete vlogo delavskih 
športnih društev v Jugoslaviji?«

»Ni dovolj, da ob tej obletnici samo 
proslavljamo. Treba je, da ob tem do 
godku pogledamo tudi nazaj v zgodo
vino naše telesne vzgoje in pravilno 
ocenimo vlogo delavskega razreda v 
njej. Delavski razred v predvojni Ju
goslaviji ni mogel zgraditi enakovred
nega koncepta svojih pojmovanj o te
lesni kulturi, zato je tudi v naši zgo
dovini telesne vzgoje mnogo manj ob
delan, kot druge telesnovzgojne orga
nizacije tega časa. To pa pomeni, da 
delavski razred ne bi imel tega na
mena ali da njegove aktivnosti v tem 
pogledu sploh ne bi bilo. Delavska 
društva v Zasavskem revirju, Ljub
ljani, Mariboru in drugod, povezana s 
kulturno-prosvetnim delom (Vesno, 
Svobode), so imele velik pomen v raz
voju naše telesne vzgoje. Ze takrat sc 
je v teh društvih jasno izoblikovala 
misel o množičnosti, društvih brez 
razrednih predsodkov in strankarskih 
vplivov.«

0 »Kaj menite o vlogi sindikalnih 
organizacij v današnjem telesnovzgoj 
nem življenju delavstva?«

»Pomembne tradicije, o katerih sem 
prej govoril, so v današnjih organiza
cijah med delavsko in vajensko mla
dino slabo zasidrane. Vloga sindikal
nih organizacij ne bi smela biti samo 
v usmerjanju določenih sredstev za 
investicijsko dejavnost športnih ob
jektov, temveč bi morale prevzeti tu
di vzgojno funkcijo ter navajati de
lavsko mladino na rekreakcijski šport. 
S tem v zvezi moram poudariti, da Je 
bila naša slabost, da smo se odrekli 
športnim aktivom, ki so se po vojni 
močno razmahnili.«
0 »Kakšne so tekoče naloge dru

štev In klubov v zvezi z jubilejem?«
»Obletnico ZKJ, kot najnaprednejšo 

organizacijo tudi v svetovnem merilu, 
moramo povezati z- odločno borbo 
proti konservativnosti v našita organi
zacijah. Borba za napredne vzgojne in 
organizacijske prijeme ne sme biti 
obrnjena le navznoter, temveč mora 
biti povezana s sistemom družbenega 
upravljanja. Pred nami stoji mnogo 
nalog, ki jih Je nakazal tudi Kongres. 
Utrditev svetov in komisij, skladov za 
telesno vzgojo, igrišč, servisov, šport
nih parkov itd.«
0 In kakšne so naloge komunistov 

v tej borbi?«
»Komunisti in aktivi komunistov v 

telesnovzgojnib organizacijah se mo
rajo dosledno boriti proti vsem ne 
zdravim pojavom v naših organizaci
jah. Prav komunisti se v društvih 
premalo zavedajo svoje vloge in več
krat celo podpirajo slabosti kot so 
klubaštvo, nedemokratičnost in po
dobno. Tu Je tudi mesto, kjer se naša
mladina prvič sreča z javnimi vpra
šanji in to je zanje dobra priprava za 
vse večje naloge, s katerimi se bo sre
čala v poznejšem življenju. Ob koncu 
bi poudarili še to, da se ob tej oblet
nici spomnimo vseh komunistov, par- 
tizanov-športnikov, ki so dali svoje 
življenje v NOB in morajo postati na
ši mladini svetli vzorniki.«

Bo »13« prinesla srečo ...?
Te dni se je zbralo v Mariboru 13 naj

boljših odbojkaric Jugoslavije na skupne 
priprave za veliki odbojkarski turnir, ki 
bo od 13. do 15. marca v Leipzigu. Na 
tem tekmovanju bodo sodelovale repre
zentance Vzhodne Nemčije (zmagovalke 
lanskega turnirja v Budimpešti), Madžar
ske, Francije, Nizozemske in Jugoslavije.

B Zveznemu kapetanu in trenerju 
dr. Danilu Požarju so se javile naslednje 
igralke: Lukovič Nataša (Partizan, Beo
grad), kapetan ektpe, ki je doslej že 
25-krat oblekla dre« z državnim grbom. 
Saban Ružiča, (Crvena zvezda Beograd), 
13-krat reprezentantka, caran Olga (Crv, 
zvezda), 12-knat reprezentantka, Raden- 
kovič Mirjana (Crv. zvezda), debutira v 
reprezentanci, Nikolič Mirjana (Partizan), 
IC-krat reprezentantka, Mudrinjak Slavica 
(MJ^oost — Zagreb), 17-krat reprezentant
ka, Burič Danica (Mladost), 3-krat repre
zentantka, Despotovič Miroslava (Poštar, 
Beograd), 12-krat reprezentantka, Trkulja 
Branka (»Ljubljana«), 9-krat reprezen
tantka, Staubar Julčka (Branik), 3-krat 
reprezentantka, Švare Monika (»Mari

bor«), 3-krat reprezentantka, Hlede Pavla 
(»Maribor«), debutantka v reprezentanci. 
Pregelj Slavica, ki je doslej že 16-krat 
nastopila za reprezentanco Jugoslavije, 
ni prišla na skupne priprave v Maribor.

B Pogovarjali smo se z Lttkovičevo, 
ki nam je izjavila, da trdno upa, da se 
bo naša reprezentanca skupaj z Vzhodno 
Nemčijo potegovala za prvo mesto. Pri
čakuje, da bodo igralke z novim siste
mom pripravile presenečenje, Id pa bi 
se moglo spremeniti tudi v neuspeh. 
Vprašanje je namreč, če bodo novi si
stem do pričetka turnirja popolnoma 
obvladale.

Reprezentantke so v Mariboru izredno 
zadovoljne, le telovadnice niso najbolj 
primerne. Lukovlčeva meni, da bi sl 
mesto, kot je Maribor, lahko privoščilo 
primerno športno dvorano. Zanimivo je 
tudi mnenje kapetanke naše državne 
reprezentance, češ, da bi si mlada igral
ka Maribora Hledetova lahko priborila 
eno najvidnejših mest v reprezentanci, 
če bi igrala v močni konkurenci.

B Kapetan in trener čkr. Požar je e

pripravami zadovoljen, vendar je po
udaril, da so vse igralke fizično slabo 
pripravljene. To je krivda klubov, ki so 
obljubili, da bodo igralke trenirale celo 
zimo, ne pa samo v januarju in fe
bruarju. Lahko rečemo, da so reprezen
tantke v neki majhni krizi, saj se pri
vajajo na nov sistem igre, na 6 tolkačic. 
Prejšnji sistem 4 tolkačic in 2 podajalk 
je bii bolj zanesljiv, v današnjem raz
voju odbojke pa zelo zastarel. V Leip
zigu bomo torej poskušali z novim siste
mom, če pa se to ne bi obneslo, bosta 
še vedno na razpolago dve odlični po
dajalki in bomo lahko prešli na stari 
način igre.

Življenje odbojkaric je dobro urejeno, 
tako da se tudi psihično-pripravljajo 
na naporen turnir. Obiskale so že Po
horje, sl ogledale vzpenjačo, bile so na 
nekaj izletih v okolici Maribora, tu m 
tam obiščejo tudi kino. Disciplina j® 
prav dobra, razpoloženje pa odlično. 
Zadnja preizkušnja pred odhodom v 
Leipzig bo tekma Srbija : Hrvatska '• 
Slovenija komb. E. Bergant st.

Zmaga Radničkegc
Bonn, 8. moren. Drugo srečanje v Zahodni 

Nemčiji Je boksarska ekipa Radničkega iz 
Kragujevca spet odločila v svojo korist z re
zultatom 14:6. Precejšnje presenečenje pomeni 
poraz našega Jakovljeviča v borbi s Nemcem 
Niederanmom.

aiDRO (Piran) : DOMŽALE t:2 (1:1)
NOVA GORIČA : BRANIK ft2 

RUDAR (Idrija) : GARNIZIJA AJDOVŠČINA 
4:3 (3:0)

Leto XV.
Štev. 10
Stran 2

2. Kakšne so točne mere mreže in igrišča za to igro?

Poleiova slikovna uganka št. 10
Danes objavljamo zadnji odrezek »Poletovih slikovnih ugank«- 

Tudi tokrat smo pripravili tri vprašanja, ki se glasijo takole:
1. Koliko časa traja igra, ki jovidite na sliki? ................................J

... ;

3. Priimek, ime in poklic Slovenca, ki je po vojni največkrat n8' 
stopal v državni odbojkarski reprezentanci? ............................................
............................................................................................................................... -

Vse odrezke »Poletovih slikovnih ugank« z izpolnjenimi odgoy<'rJ 
jjošljite v zalepljenih kuvertah na _ naslov: uredništvo »Poleta«, _ id? jJ 
Ijana, Cankarjeva 4 (pasaža nebotičnika). Zadnji rok za oddajo 
nagradnih ugank je 18. marec 1959. Na kuverto napišite »Poletove sU' 
kovne uganke«! ig

Z žrebom bomo izbrali tudi tri srečne dobitnike. Prva nagr*0^ 
znaša 10.000 din, druga 500® din, tretja 3000 din.



»srečno!
Sredi zime v kopalni obleki ♦ Hokej na parketu # Pogovor z rudarji: 

tema nogomet ♦ 3000 dijakov - ena telovadnica
Trbovlje — mesto športnikov, mesto nogometa. Trbovlje — mesto rudarjev, mesto očrne- 

lih obrazov in nasmejanih lic. Obiskali smo jih. Zato, ker delajo s srcem, ker jim je šport pri 
srcu. Zato, ker je uspehov dolga vrsta. En sam sprehod skozi Trbovlje dovolj pove. Na nogo
metnem stadionu raste zelena trava. Bazen je med najlepšimi v Sloveniji. Mladih športnikov je 
vedno več. Nogometaši se bore za prvo mesto v Sloveniji, košarkarji se ne ustrašijo, nikogar... 
Še in še bi lahko naštevali, kaj se dogaja v Trbovljah, pa vendar storimo morda bolje, če jim že 
v začetku želimo — še naprej po tej poti in — srečno!

Ph&dL KOMOAfl, v telovadnici, ob bazenu
Če se človek odpravi na sprehod 

Po Trbovljah, lahko marsikaj zani
mivega izve. O športnikih še prav 
Posebno, kajti težko bi skoraj na
šli Trboveljčana, ki bi mu bil šport 
deveta briga. Odpravili smo se to- 
rej še mi m že vnaprej smo bili 
Prepričani, da naš športni sprehod 
®e bo zaman.

Najprej seveda tja pred rudnik! 
Trboveljčani so pač rudarji in prav 
o »o največji prijatelji trboveljske- 
5« športa. Prišli smo tja prav ta
krat, ko so rudarji prihajali iz no- 
v». Zunaj sije močno sonce, v rovu 
P* je tema. Pa vendar prihajajo ru
darji nasmejani, kažejo bele zobe, 
a« obrazih jim lahko najdemo sle
dove potn in premogovega prahu. 
Opremljeni so s čeladami in rudar
skimi svetOkami. Njihovo prvo de- 
J0 po prihodu iz rova? Prižgati je 
Ireba cigareto in globoko potegniti 
dim...

Med njimi smo kaj hitro zagle
dali nogometnega vratarja Rudarja, 
mladega Ahlina. Bil je obkrožen 
°d svojih mladih prijateljev, pogo
varjali so se seveda — o nogometu. 
' ristopili smo zrave

v II. ligo, pa se bojim kvalilika- 
ci j...«

Dve uri pozneje smo ga že videli 
na nogometnem igrišču. Bil je v do
brih rokah trenerja Bntkovca.

V naš pogovor se je zmešal še ne
kdo: »Veste, jaz sem tudi na vsaki 
nogometni tekmi. Pri nas je nogo
met v družini. Saj poznate ime 
Plaznik. Sam sem igral nogomet, 
moj brat pa je še pri »ta boljših« 
pri Braniku.«

»In za koga navijate, če pride 
brat igrat v Trbovlje?« — »Za ko
ga neki, za svoje seveda, za naše 
Rudarje!«

Rudarji so se razhajali. Drugi s 
čeladami na glavah in s svetilkami 
v rokah so odhajali v rov... 2elel* 
smo jim — Srečno!

Že smo v telovadnici »Rudarja«. 
Tu so zbrani rokometaši. . Trener 
nam je razložil, da bomo. videli ne
kaj posebnega. In res, bili smo pre
senečeni. Prikazali so nam pravi 
hokej v telovadnici. To je izum 
tov. Radeja, trenerja rokometne 
sekcije. Mala vratca, prave hokej
ske palice, puck, skratka vse, kar 
je potrebnega za to igro. Odlična

,fTi je težko delati v rovu?« — 
Ne. Zakaj? Sedaj sem v jami že 
va meseca. Popolnoma sem se na- vadil.«
»Pa nogomet? — »O, to je moj 

Prvi konjiček. Rad treniram in mi
lini, da bom branil vrata Rudarja 
v spomladanskem delu. Se na kino 
Se,,i pozabil.«
, »Kaj narediš, če je položaj pred 
tv*Jimi vrati kritičen?«

Odgovorili so drugi namesto nje-
»Vrže se pod noge in žoga osta- 

e vedno v njegovih rokah.«
^nieje je odšel domov in nam zaslovo še dejal: »Prvi bomo, radi bi

Butkovec je v 
Trbovljah zelo 
znano športno 
ime. Oče je 
nogometni trener 
Rudarja, hčerka 
pa druga v 
Sloveniji v 
plavanju na 200 m 
prsno. Tudi ona 
se predaja 
božanju toplih 
sončnih žarkov, 
čeprav ob zdaj še 
praznem bazenu

iznajdba za pridobivanje kondicije. 
Za primer naj povemo: poizkusite 
igrati ta »sobni hokej« samo dve 
minuti in prepričani smo, da vam 
bo zmanjkalo sape.

Če bi- ne videli trboveljskega ba
zena, bi ne videli Trbovelj. Tako 
so nam dejali domačini in verjeli 
smo jim. Bazen za zdaj še ni tak, 
kot bi ga videli, če bi prišli nekaj 
mesecev pozneje. Vendar plavalci 
že komaj čakajo, da bi ga spet na
polnili z vodo, da bi spet zasadili 
vrtnice, da bi bil na kopališču spet 
pravi živžav. Dokaz je tndi to, da 
smo na kopališču našli vrsto mla-

Hafrtei UoHdiuia...
f: rboveI/č(mi imajo trdo p&st.Tove- 

tudi za športnika. Ne smete pa 
Do."**' da si trboveljski športniki tez 
O naberejo potrebno telesno moč. 
va?®k,ran/u kondicije so nam pripo- 

trenerji posameznih sekcij, 
so bili odkritosrčni In nam 

ni,Tivajo značaje trboveljskih šport

na s je kondicija nad vse,«

Zg nogometaše 
kel^'°ditno. Veste 

vzroke iščimo

trener nogometašev tovariš 
trafVec' preizkušeni lisjak zelenih 
se nas težav sploh ni! (Le kje
dbn'° (ak° Pohvalijo?). Mladincev, 
/ev !riev je vedno dovolj. Le trener
ja r/0 premaI°-' in disciplina? Ta je 
no \irvern mestu! Čudno se mi zdi, da 
thlaSifmer Odred ne more vzgojiti 
Zq nogometašev In vedno tarna 

kaj vam' bom re- 
nmo samo v lenobi. ..«

Sr,,?* K besedi se je oglasil trener ko- 
9o|>. rlev tov. Remic, bivši igralec M- 

»pe®a Moštva Ljubljane. 
ijfj-si bomo morali še eno 
trp/. e' ker to ne zadošča našim po- 
ta$l F1' Na njem živijo še rokome- 
nuniQ n, 20 to ostane košarkarjem pre- 
noVo <5a*a in prostora za vadbo. Za 
vttj ‘sezon'0 se bomo dobro pripra- 
^°i' ve* * sče; pa tudi mislimo na

• kot samo na republiško ligo!«

'•ej- .P? Poslušajmo še, kaj pravi tre- 
^metašev tov. Radej Maks:

»Imamo same mkcde igralce, nima
mo pa močnejših nasprotnikov. V 
sekciji je zbranih 70 rokometašev, ki 
se večkrat jezijo nad Rokometno 
zvezo Slovenije. Zakaj se jezijo 
vprašujete? Ko je konec sezone, nar 
ša republiška zveza zaspi... In še tl 
nesrečni sodnikil Saj vem, takrat bo 
bolje, ko bodo aktivni igralci prene
hali nastopati in bodo imeli okrog 
vratu samo sodniško piščal.«

• Ne bo dolgo, pa se bodo tudi 
plavalci prebili v sam vrh slovenske
ga plavalnega športa. O razvoju tr
boveljskega plavanja je povedal ne
kaj misli tov. Vidam, trener plaval
cev.

»Kot vidite, imamo zelo lep plaval
ni bazen, mladine pa je dovolj, ki se
veda potrebuje vešče roke strokov
njaka. Pozimi nabiramo kondicijo v 
telovadnici, poleti pa gremo v bazen, 
vendar je čas skopo odmerjen, ker je 
ta bazen splošna komunalna naprava. 
Dekleta so boljša od fantov, vsaj za 
zdaj. Pohvaliti moram Butkovčevo, 
Podlesnikovo in Kočarjevo. To so 
imena, o katerih bomo Se slišali v 
poletnih mesecih,«

AH niso to vzpodbudne in samo
zavestne ugotovitve? Da, takšne tre
nerje bi si želeli v. marsikaterem 
klubul

dih plavalk, ki so tokrat prišle na 
prvi obisk. Ni nam pre »stalo druge
ga, kot da damo »besedo« našemu 
fotografu, ki je opravil svoje...

Vsak mesec 
16 treningov

Nogomet, to je seveda šport brez 
konkurence. V Trbovljah še poseb
no. Trener tov. Butkovec nam je 
povedal o trboveljskem nogometu 
toliko zanimivega, da je vse kar 
težko spraviti na majhen kos pa
pirja.

»Naj že kar v začetku povem,« je 
pričel tov. Butkovec, »da je s trbo
veljskim nogometom vse v redu. 
Nimamo prav nobenih težav! No
gometašev imamo dovol j, da ne re
čem, skoraj preveč. Mladih je toli
ko, da bi lahko sestavili že četrto 
člansko moštvo. Imamo namreč že 
sedaj A, B in C ekipo. V klubu 
imamo okoli 170 nogometašev, ki se 
vsi aktivno ukvarjajo z nogome
tom. Po pravici vam povem, da 
som najbolj vesel tega, da so moji 
igralci sami Trboveljčani. In zato 
ni čudno, da igrajo vsi z dušo...«

»Kuj menite o tem, ko so vam
zaprli igrišče?«

»Zdi se, da je bilo to kar korist
no. Na eni strani cmo ohranili igri
šče, na drugi strani pa so se neka
teri prevroči gledalci malo »ohladi- 
dili.t

»Kaj nam še lahko poveste o
vaših nogometaših?«

»Morda to, da se zanje vsestran
sko zanimamo. Vsi se morajo dobro 
učiti, saj imamo talen stik s šolo. 
Cim nekdo dobi slabo oceno, že ne 
sme trenirati niti nastopati. Zato 
ni čudno, če se vsak trudi, da oce
no čim,prej popravi in prinese potr
dilo. Moram pa povedati, da je ne
kaj dijakov tudi takih, ki jim da
jejo tudi v šoli priznanje kot prav 
dobrim in celo odličnim učencem. 
Za primer naj vam povem, da je 
eden izmed igralcev, ki je imel kar 
tri slabe ocene, vse popravil v 14 
dnevih.«

Ko smo trbovel jske nogometaše še 
povprašali o njihovih načrtih, so 
nam povedali, da je njihov cilj — 
prvo mesto v končnem plasmaju. 
Potem se bodo seveda borili v kva- 
lifikacijali in — če bo uspelo...

Obiskali smo še igrišče, kjer so 
bili vsi igralci zbrani na treningu. 
Naj kar takoj povemo, da njihov 
trening ni šula. Piščalka trenerja 
Butkovca je težka in jih kar na
prej vzpodbuja k teku, preskokom 
in drugim prvinam kondicijskega 
treninga. Z žogo imajo bolj malo 
opravka... Zanimivo je tudi to, da 
trenirajo Ih-kraTt na mesec. Z dru
gimi besedami, vsak drugi dan.

Tudi gledalcev ne manjka, če
prav so sedaj na sporedu samo tre
ningi in prijateljske tekme. »Ribici« 
so v Trbovljah zelo vneti za nogo
met in, kamorkoli prideš, ti vedo 
oi tem veliko povedati. Vsi komaj

O vratarju — rudarju Ahlinu vedo njegovi prijatelji marsikaj pove
dati. Ko pridejo skupaj iz rova, steče pogovor — takoj o nogometu

En sam pogled je dovolj, da priznamo trboveljskemu plavalnemu 
zenu, da je med najlepšimi v Sloveniji

ba-

-j*

J/y> ?wmm Iliii
Borba za točke je blizu. Igralci trboveljskega Rudarja

jega trenerja
poslušajo svo-

pričakujejo. da bodo zapiskale sod
niške piščalke in da bo žoga spet 
stekla svojo pot. V Trbovljah se 
nadejajo, da bo ta pot večkrat us- 
i .erjena proti nasprotnikovemu 
golu...

Stiska za prostore
Pri vsem tem, ko Trboveljčani ne

nehno mislijo na gradnjo tega ali 
onega športnega objekta, še vedno 
mnogi ne pridejo na vrsto niti v te
lovadnicah niti na dragih igriščih. 
Kdo so ti?

Oglasili smo se pri raznatelju 
Ekonomske srednje šole tov. Štehu

■ f

Sta to dva človeka Ahlin rudar in 
Ahlin vratar? Ne, to je za Trbovlje 

skoraj nerazdružljiv pojem

Bogdanu, ki je med drugim zelo 
vnet za šport, njegov konjiček pa 
je plavanje. Ker smo se pogovarja
li prav o mladini in mladih šport
nikih, smo hoteli od njega zvedeti, 
kako je s telesno vzgojo med vso 
ostalo trboveljsko mlalino. Takole 
nam je odgovoril:

»Rudar ima danes nad 2000 članov 
in s tem se je verjetno uvrstil med 
najmočnejša društva v državi. Vsa 
ostala mladina, od osnovne šole pa 
do gimnazije in slušateljev Ekonom
ske srednje šole — torej nad 3000 
dijakov — pa se stiska takorekoč 
v eni sami telovadnici. Rudar si je 
zgradil svojo telovadnico (le kje še 
tako delajo in mislijo na svoje 
športnike, kot pri Rudarju?), tako 
da bi lahko rekli, da imamo r Tr
bovljah poldrugo telovadnico. To 
je resen problem, saj nobena šola, 
razen gimnazije, nima prostor, kjer 
bi si mladina krepile telo.«

Zdaj nam je bilo šele razumljivo, 
kako pomembno nalogo in poslan
stvo opravlja športno društvo Ru
dar, kamor se zateka športno nadar
jena mladina in skratka, kje je ves 
zdrav duh v trboveljskem kotu. Za
savja. Kar človeka najbolj prevza
me, je ugotovitev, da tu ne hlastajo 
po športnih senzacijah in rekordih, 
temveč je njihov glavni smoter: 
DOBER ŠPORTNIK - DOBER DE
LAVEC! Tu torej pravilno razume
jo poslanstvo športnega in telesno- 
vzgojnega življenja!

»Partizan« vključuje v svojih vr
stah preostalo mladino, ki ni v SD 
Rudarju. Vodstvo »Partizana« ne
nehno misli na pravo vzgojo trbo
veljske mladine in sproti rešuje vse 
težave, ki nastajajo zaradi pomanj
kanja igrišč in telovadnic. Vodniki 
se dobro zavedajo, da bodo s pestro 
vadbo lahko pritegnili v svoje vr
ste mladino obojega spola. »Parti
zan« in Rudar delata roko v roki in 
zato je uspeh tudi zajamčen!

Tekst: Vlado Žlajpah in Marjan
x Lipar — Foto Dušan Skerlep
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Po mladinskem telovadnem dvoboju v Celju

Za Šrotom - velika praznina Velika živahnost v Mariboru
Po zadnjem dvoboju mladinskih 

reprezentanc v vajah na orodju 
tmed Vojvodino in Slovenijo bi bila 
potrebna še širša razprava. Najprej 
nekaj besed o gostih.

V razgovoru z vodstvom in mla
dimi tekmovalkami smo slišali, da 
v Vojvodini zelo skrbijo za razvoj 
orodne telovadbe. Povprečna starost 
mladink Vojvodine je bila 16 in pol 
leta! Ko smo se zanimali za njihovo 
vadbo smo zvedeli, da imajo v Su
botici za vsako orodje posebnega 
trenerja — specialista. Ruža Koše
nin j, zmagovalka med posamezni
cami, doma iz Subotice, je komaj 
končala osemletno šolo. V Partiza
nu nastopa le leto dni, prej pa je 
bila navezana samo na šolsko teles
no vzgojo. Kdor jo je videl, ne bi 
mogel verjeti, da se je v tako jsrat- 
kem času dokopala do tolikšnega 
znanja. Res je, da je ta mladinka, 
ki je komaj preživela otroška leta, 
Izreden talent in ima vse pogoje, 
da se bo razvila v vrhunsko tekmo
valko. Pa tudi drugo dekle — 16- 
letna gimnazijka Marija Molnar iz 
Novega Sada, dela v Partizanu ko
maj dve leti. Vse kaže, da je treba 
v vajah na orodju zgodaj začeti, če 
želiš doseči kaj več.

Kaj po naši? Ko smo gledali na
še mladince, ki so drugega dne na
stopili le « 6 tekmovalod, smo se pri 
tem zamislili — ali res nimamo šir
še izbire za sestavo republiške vr
ste? Znano j«, 4a je na izbirnem 
tekmovanju v Ljubljani za ta dvo
boj nastopilo le -6 mladincev, v vr
sto pa bi bilo treba postaviti 8 lju
di! la kako je v Vojvodini? Na iz
birnih tekmah za sestavo ekipe je 
nastopilo ič mladincev in 15 mla
dink!

Poglejmo še rezultate posamezni
kov. Za zmagovalcem Šrotom je pri 
Slovencih velika praznina, saj je 
nato po vrstnem redu kar 5 Vojvo
dincev. Za Šrotom je bil najboljši 
Trampuž z Jesenic, Bavdek iz Rib
nice, Teršek iz Maribora in Gorše 
iz Ribnice. Pri mladinkah je razve- 
seljivejša razvrstitev, saj. sta bili 
obe ekipi močno izenačeni. Prusni
kova je le za 5 stotink točke izgu
bila zmago, za kar imajo deloma 
zasluge tudi sodnice zaradi preniz
ke ocene izredno lepe vaje na gre
di. Za Prusnikovo je kot tretja Mol- 
narjeva, nato Slovenka Margučeva, 
na kar sledijo kar tri Vojvodinke. 
Priznati moramo, da so razlike mi

nimalne in da so imele naše tekmo
valke, kakor Haunikova, Križma
nova in Jelenova tudi precejšnjo 
smolo.

Najslabše orodje pri moškib je 
bil drog, saj so le redki mladinci 
speljali celotno vajo, pri mladinkah 
pa je bilo največ nesreč na gredi 
— kar 9 padcev.

Celjani so so odrezali kot dobri 
organizatorji in z veliko gostoljub
nostjo. Nastop je bil v slovenskem 
ljudskem gledališču in gledalci so

oba dneva napolnili gledališko dvo
rano. Gostje iz Vojvodine so imeli 
priložnost spoznati precejšen kos 
Slovenije, saj je Okrajna zveza 
društev za telesno vzgojo Celje za 
njih organizirala izlet v Velenje in 
Šoštanj, pa tudi v Celju so si ogle
dali kulturne spomenike. Gostoljub
je je bilo vidino ob zaključni sloves
nosti, kjer so Celjani vse udeležen
ce s sodniškim zborom in vodstvom
vred nagradili s 
minskimi darili.

praktičnimi spo-

Društva »Partizan« zborujejo
Te dni sta polagali obračun svo

jega dela v preteklem letu obe 
hajmočnejši društvi »Paitizan«-Ma- 
ribor I in »Partizau-Zelezničarc.

• >Partdzan«-Marihor I, ki zbira 
v svojih Vrstah mladino z levega 
brega Drave, ima sikoro 800 pripad
nikov z 14 oddelki, ki jih vodi 23 
izkušenih vaditeljev. Pomanjkanje 
lastne telovadnice ovira še uspeš
nejše delo, zato so mnogo govorili 
o graditvi nove dvorane, ki jo na
meravajo postaviti na svojem telo
vadišču v Ljudskem vrtu. Sredstva 
so že zagotovljena, manjka pa do
voljenje za gradnjo. Dvorana bo 
primerno velika in bo služila lahko 
tudi «a vadbo im nastope športnikov 
v zimski sezoni. Novi odi)or sestav
ljajo preizkušeni funkcionarji e 
predsednikom Primcem, na čelu.

• Skrbno sestavljena in izčrpna 
poročila so pokazala tudi velike 
uspehe dela »Partizanac-Zelezničar, 
ki ima okrog 750 olamov, večinoma 
z desnega brega Drave. Članstvo 
društva je sodelovalo na 25 tekmo
vanjih, priredilo 2 akademiji in na
stopilo na 7 akademijah drugih 
društev. Nastopali so tudi na pode
želju in v mariborskih tovarnah. 
Sklenili so po delovnih kolektivih 
podjetij svojega območja ustanoviti 
aktive. Razveseljivo je, da so se 
občnega zbora udeležili tudi pred
stavniki terenskega komiteja ZK, 
LMS, ZB in celotni odbor SZDL te
rena Cesta zmage, kjer ima društvo 
svoje telovadišče. Predsednik Krajn
čič je bil za zasluge v HO-letnem de
lu v društvu imenovan za častnega 
člana.

Davek m alkoliol tudi na Soriškem
O davku na alkoholne pijače so 

na Goriškem že dolgo govorili.. Na
posled so se začele uresničevati že
lje in težnje telesnovzgojnih delav
cev. Prvi je sprejel sklep OKLO No
va Gorica, temu pa je sledila Idrija. 
V Novi Gorici računajo, da bodo na 
ta način zbrali okoli 7 milijonov, v 
Idriji po okoli 5 milijonov din sred

igralcev je bilo zadovoljivo, čeprav 
disciplina ni bila najboljša, zaradi 
česar so tudi izgubili naslov držav
nega prvaka. Letošnjo sezono tek
movanj bodo začeli zelo zgodaj in 
so s treningi, ki šo dvakrat teden
sko, že začeli. Vodi jih stari vete
ran Alojz Pertot, ki bo skušal pri 
treningih uvesti nekatere novosti.

ztev, ki bodo služila izključno grad- ^Osrednja pTireditev novogoriških 
nji športnih objektov. Led je pre
bit in na Goriškem upajo,> da bodo 
Novo Gorico im Idrijo posnemale tu
di diruge občine, kar bo koristilo 
razvoju in napredku telesne vzgoje.

Skromna udeležba — od 148. čla
nov jih je sodelovalo na obenem 
zboru le okoli 40 —- skrbno priprav
ljena poročila, veliki uspehi na šte
vilnih tekmovanjih, ki so presegla 
rekordno znamko 70. To so na krat
ko odlike občnega zbora SD »Pamo- 
vec«, ki ima v svojih vrstah naj
boljše strelce na Goriškem.

*

Te dni so izvedli svoj letni občni 
zbor kotalkarji Nove Gorice. Delo

kotalkarjev bo mednarodni turnir, 
ki bo na Dan železničarjev in bodo 
z njim istočasno proslavili 40-letni- 
ca KPJ.

*

Na občnem zboru ŠD »Anhovo« 
so v prvi vrsti omenili vključeva
nje delavske mladine, ki šteje v 
sami cementarni preko 400, v dru
štvo. Treba pa se bo lotiti gradnje 
stadiona, ker dosedanje naprave le 
v skromni meri odgovarjajo potre
bam. Govora je bilo tudi o odnosih 
med ObLO Kanal in tovarno ce
menta. Ti niso bili najboljši in jih 
bo potrebno izboljšati . Omeniti je 
treba tudi sklep, da se formira Go
riška odbojkarska podzveza s sede
žem v Anhovu.

Ni telovadnice!
Na občnem zboru »Partizana« No

va Gorica smo slišali med drugim, 
da ima društvo 233 članov, kar je 
glede na to, da obiskuje osnovne šo
le fn osemletke, gimnazijo dn indu
strijsko šolo v Novi Gorici 1300 
otrok, občutno premalo. Eden glav
nih vzrokov za tako stanje je ne
dvomno telovadnica. Zasilna dvora
na je zdravstveno neprimerna, ta
ko da dela novogoriška mladina v 
izredno težkih pogojih. Kljub temu 
niso izostali uspehi, tako na ieles- 
novzgojnem in športnem polju, kar 
je v prvi vrsti zasluga neumornih 
vodnikov.

Na Goriškem že priprave 
na zlet

Na Goriškem so že začele pripra
ve na zvezni zlet v Beogradu. 
Okrajna zveza »Partizan« Gorica je 
v ta namen organizirala posebno 10- 
člansko komisijo, katere prva na
loga je predelava zletnih vaj. Imeli 
so že 6 predelav. Računajo, da bo 
iz Goriške v Beogradu sodelovalo 
okoli 400 pripadnikov, kar bo zah
tevalo velika finančna sredstva!

V Šempetru pri Novi Gorici je bi
lo te dni posvetovanje načelnikov 
društev »Partizan« goriškega okra
ja. Posvet je sklicala okrajna Zveza 
»Partizan«. V prvi vrsti so se po
menili o težavah, delu in nadaljnjih 
pripravah na zvezni zlet v Beogra
du. Mimo tega so se pomenili o no
vem programu »Partizana« Jugosla
vije, ki ga po nekaterih društvih 
na Goriškem že izvajajo.

Namizni tenis v Podpeči
Pretekli teden je »Partizan« Pod- 

peč-Preserje organiziral društveni 
namiznoteniški turnir za mladince 
in mladinke. Nastopilo je 16 mla
dincev in 4 mladinke, turnir pa je 
pokazal, da je namizni tenis pri
ljubljen med podpeško in preser
sko mladino. Rezultati: mladinci — 
posamezno: finale — Novljan : Inti
har 2:0, pari — finale: Itatihar-Ro- 
gelz : Novljan-Colja 2:0, mladinke: 
1. Debevčeva (3 zmage), 2. Drašler- 
jeva (2).

Sredi zimske sezone smo in zaradi 
tega je povsod običaj, da telesno- 
vzgojne organizacije opravijo svoje 
občne zbore. Toda tudi sicer je 
zlasti v zadnjih dneh — v Mariboru 
precej živahno. Zbrali smo nekaj 
drobnik vesti.

Zadovoljiv obisk
Podzveza nogometnih sodnikov v 

Mariboru prireja tečaje za sodnike 
istočasno v Mariboru, Kidričevem 
in Slovenj Gradcu. Odziv kandida
tov je zelo razveseljiv, saj se je 
prijavilo kar 24 nogometašev, ki 
vestno in z zanimanjem obiskujejo 
zanimiva predavanja Jančiča, inž. 
Božičeva in Jenka.

Treba bo še delati!
Nedavno je bil v Mariboru sesta

nek okrajnega štaba za nabiranje 
sredstev s predstavniki štabov iz 
občin. Na tem sestanku je bil na
vzoč tudi predstavnik republiškega 
štaba tov. Dernjač iz Ljubljane, ki 
je poudaril, da je Maribor navzlic 
dobrim pogojem na tem polju na
redil zelo malo, tako da je med na j
slabšimi v republiki. Zato so skleni
li, da bodo takoj začeli z najživah- 
nejšo akcijo ter pospešili tudi delo 
pri občinah, ki še niso izvolile svo
jih štabov.

Ali ni pretirano?
Na skupnem sestanku avto-moto 

društva TAM in športnega društva 
Kovinar na Teznem so sklicali v 
najkrajšem času pričeti e poveča
njem stadiona na Teznem in dopol
niti športne naprave z zgraditvijo 
proge za speedway dirke. Načrti so

že pripravljeni, predvidevajo pa 
kar 5000 sedežev in 20.0(X> stojišč. 
To je prav gotovo nekoliko' pretira
no, posebno glede na sklepe na ne
davnem kongresu v Beogradu, ki je 
priporočal gradnjo cenejših, manj
ših objektov.

Strelišče tudi v Mariboru
Občni zbor okrajne strelske zve

ze, ki je bil zadovoljivo obiskan po 
delegatih 75 včlanjenih strelski!* 
družin, je bil zelo razgiban in plo« 
den. Sklenili so ustanoviti občin« 
ske strelske odbore, da bo delo na 
terenu lažje. Včlanjenih je že blizu 
4000 strelcev, ki so dosegli pomemb
ne uspehe, posebno Mlinarič, ki je 
v dveh disciplinah osvojil državno 
prvenstvo. V kletnih prostorih Gra
dišča so uredili lepo strelišče, za 
katerega pa morajo plačevati nepri
merno visoko najemnino. Upajo, da 
bodo v kratkem dobili tudi primer
no strelišče za vojaško puško. Pred
sedstvo je bilo ponovno zaupano za
služnemu tov. Antonu Žirovniku.

Obračun AK Branik
Atleti Branika so na svojem obč- 

zboru ugotovili, da so bili y prete
kli sezoni navzlic mnogim, oviram 
doseženi prav dobri uspehi. Člani 
in mladinci so se uveljavili v re
publiškem in zveznem merilu. Usta
novili bodo aktive po šolah, kate
rim bodo pri delu pomagali izku
šeni klubski strokovnjaki. Članstvo 
ne zna dovolj ceniti rekvizitov in 
drage opreme. Zato bodo uvedli 
strogo disciplino. Veliko pozornost 
bodo posvetili množičnosti, zanemar- 

; jali pa seveda ne bodo tudi kako
vosti.

V letošnji rokometni sezoni bo 
najzanimivejše gostovanje japon
ske reprezentance v Evropi. Turne
jo organizirajo Nemci, ki so pred 
dvema letoma gostovali na Japon
skem. Kljub temu, da igrajo Japon
ci samo veliki rokomet, je RZJ 
sprejela ponudbo za gostovanje ja
ponske reprezentance v Beogradu, 
Zagrebu, Ljubljani ali Reki.

Prejšnjo nedeljo je bil v Ljublja
ni sestanek zastopnikov klubov, ki 
tekmujejo v republiški ligi. Spre
jeli so več koristnih sklepov in kri
tično ocenili jesenski del tekmova
nja. Moška liga se bo začela 
19. aprila, prosti dan pa je 10. ma
ja, ker bo tega dne pohod »Ob žici 
okupirane Ljubljane«. Vsem ekipam 
so priporočili, da se udeležijo 
te politično-športne manifestacije. 
Skupščini RZS bodo predložili spre
membo o načinu odigranja zaključ
nega dela tekmovanja mladincev in 
pionirjev. Tekmovanja naj bi bila 
v obliki turnirjev.

V počastitev VI. redne skupščine 
RZJ, ki bo 21. do 22. t. m. v Ljub-

NARODNA BANKA FLRJ
CENTRALA ZA LR SLOVENIJO s svojini podružnicami

sprejema hranilne vloge in jih obrestuje po 5°/0, 
z odpovednim rokom pa do 60/0

Japonski rokometaši
v Ljubljani

Ijani, bo RZS organizirala v dvo
rani GR srečanje moških in ženskih 
reprezentanc Ljubljane in Reke. 
Srečanje bo v soboto 21. marca ob 
20. uri, na kar že danes opozarja
mo, saj so reški rokometaši odlični 
igralci.

Vratarka Bazel Mari ja, ki je pre
stopila k ljubljanski Svobodi, se je 
znova vrnila v matično društvo Slo
van. Ker za Svobodo še ni imela 
pravice nastopa, bo pri Slovanu 
lahko takoj posegla v igro.

Ribe za nogomet
V fraacosikem obalnem mestu Boulog- 

ne sur Mer so hoteli imeti dobro nogo
metno moštvo, ki naj bi sodelovalo v 
tekmovanju profesionalcev. Občina J« 
dala v ta namen -5 milijonov frankov. 
To je bilo seveda zelo malo In z vseh 
strani so pritiskaU na prefekta, da ne
kaj ukrene. Nazadnje se je odločil IB 
naložil ribičem, ki sestavljajo večino pre
bivalstva, nov davek kar v določenem 
delu rib, ki jih ulovijo. Tako morajo 
tudi uboge ribe prispevati svoje k dvi
gu nogometnega ugleda tega mesta.

No, naj bo, kaikor hoče: 8. oktobra so dokončno potrdili 
tudi mojo udeleibo [n z nekoliko več mim sem pričakoval 
odhod v daljno Avstralijo. Medtem pa so se pirčele zbirati 
meffle nad poHttčnim obzorjem in oktobrski dogodki rra Mad- 
larskem — sue&ka kriza je bila že mimo — so nam napravili 
slovo kaj težko, saj nismo niti zanesljivo vedeli, če bo vse 
v redu na dolgi poti.

ODPOTOVALI SMO...
Z nekoliko tesnobe v srcu sem se poslavljal na železniški 

postaji v Celju. Ko je »Balkan-express« pripeljal, nisem videl 
nikogar iz naše olimpijske ekipe in sem že menil, da smo se 
odrekli udeležbi. Nazadnje pa so se Je zbudili in dolga pot, 
skoraj okoli sveta, se je pričele.

Na Dunaju smo'se skupaj z delom nemške olimpijske 
ekspedicije in z Avstrijci vred vkrcali v veliko letalo družbe 
»Pan American Airlines« in poleteli. Do Carigrada je šlo brez 
težav. Tam pa nas je že začel motiti tedaj napeti položaj na 
Bližnjem vzhodu. Redna proga našega letala je potekala preko 
Beiruta. Toda zaradi napetosti so sklenili, — po deveturnem 
postanku seveda, da krenemo raje preko Teherana.

Pot do perzijske prestolnice sem večji del prespal in šele 
ob pristanku sem zopet prišel k sebi. Tudi v Iranu so bili 
tedaj kot na iglah. Nas so še posebej opozorili, naj se ne 
oddaljujemo od letališča, ker je v bližini vojašnica, kjer na 
vsakogar brez poziva streljajo. Lepo!

Naslednja postaja — Karači. V avtomobilih našega trgo
vinskega predstavništva smo napravili kratek sprehod. Pri lem 
smo bili priče prometni nezgodi, katere žrtev je bil majhen 
deček. Soier našega avtomobila je ustavil in tekel naj poča
kamo, da Bomo videli, kaj bo. Kmalu je bila na mestu nesreče 
policija, ki je ugotovila dejansko stanje: deček je bil sam 
kriv svoje nesreče in avtomobilist, ki ga je povozil do smrti, 
je odpeljal, ne da bi mu bilo potreba pokazati kakršnokoli 
legitimacijo ali vsaj vozniško dovoljenje. Kako malo je po
nekod vredno človeško življenje!

Jugoslovanska olimpijska ekipa je potovala v Avstralijo 
v dveh »obrokih«. Eni smo »šli« tja in nazaj preko Azije, 
druga skupina pa je letela preko Amerike. Ti so pravzaprav 
napravili potovanje okoli sveta, nekoliko hitreje seveda, kot 
si ga je zamislil Jule s Verne. Jaz pa sem bil pri tistih, ki so 
šli tja in nazaj skoraj po isti poti, toda tudi mi smo Imeli

protiutež za vse stvari, ki so jih drugi videli na Aljaski, HO’ 
vajih in drugod.

PRVIČ PREKO EKVATORJA
Ob petih zjutraj smo leteli nad Indijo in še vsi zaspan/ 

smo gledali skozi okna. Prekrasen pogled! Meli smo si oču 
da bi se prepričali, če prav vidimo. Na levi strani smo nam' 
reč videli himalajske osemtisočake, obžarjene od vzhajajočeg0 
sonca. Takšnega prizora nisem še nikdar prej in tudi kasneje 
videl. Stevmrdesse so pogasnile luči, šle od potnika do potnike 
in čestitale, rekoč: »Za ta pogled vam lahko res čestitamo- 
Nič kolikokrat smo že letele mimo Himalaje, toda kaj takeg0 
nismo že nikoli videle.«

Indijski polotok je ostal za nami in pristali smo v Bang' 
koku. Zapomnili smo sl zlasti tropsko vročino, ki nas je tako 
ohromila, da nismo čutili prav nobene potrebe, da bi sl karkol 
ogledali. V Singapur smo prišli ponoči, kar je bilo ugodn0 
zato, ker smo malo manj trpeli zaradi vročine.

Tu ne smem pozabiti našega preleta ekvatorja. Vsi ne/bj 
veste, da mornarji slavijo vsak prehod ravnika in to navad 
so uvedli tudi v letalih. V našem začasnem domu, velikem 
jeklenem ptiču, so nam pripravili majhno svečanost in vS 
smo morali dati svoje naslove, da bi nam kasneje poslali P</' 
sebne diplome za prelet ekvatorja. Tega niso pozabili. Ko sed/ 
se približno po dveh mesecih vrnil, me je doma že čakala ve
lika kuverta družbe PAA In v njej lična diploma. No, če ** 
nisem diplomiral na univerzi Iz lizike, sem pa vsaj v prelen1 
preko ekvatorja...



III PflRTEZRHSHI POHOD 
OB ŽICI m\m UUILJHE

i el jiiiizmr ds sni
Uvodni akordi so že zadoneli. .. Glais o veličastni športni in 

politični manifestaciji, »Pohodu ob žici okupirane Ljubljane 1959« se 
je z bliskovito naglico razširil po naši ožji domovini, pa tudi izven 
njenih meja. Prireditveni odbor je že začel z učinkovito propagando, 
ki je imela lani zelo močan odziv. Nič čudnega torej, če je zanima
nje za letošnji, 111. pohod še toliko večje in da odbor že sedaj, 
čeprav nas ločita od tega pomembnega dogodka še dva meseca, 
dobiva veliko število vprašanj o podrobnostih glede nastopa. Prav 
zaradi tega so vse komisije — propagandna, gospodarska in tehnič
na — začele s polno paro pripravljati vse potrebno, da 10. maja ne 
bi bilo kakršnihkoli zapletov.

Omenili smo že, da bo letošnji pohod še veličastnejša manife
stacija, kot je bila doslej. To prav zaradi tega, ker bo povezana s 
proslavo 40-letnice ZKJ Jn SKOJ ter hkrati tudi s proslavo 15-Jetnice 
osvoboditve našega glavnega mesta Beograda. Organizacija ZB hoče 
prav tema dogodkoma dati še večji poudarek, saj je pohod ob žici 
košček zgodovinskega prikaza borb neuklonljive Ljubljane v času 
NOV.

0 Pripravljalni odbor tega pohoda se je obrnil s posebno proš
njo na predsednika republike maršala Josipa Broza Tita, da bi pre
vzel pokroviteljstvo nad prireditvijo, obenem pa je še posebej po- 
vabll predsednika ZB Jugoslavije tov. Aleksandra Rankoviča, naj 
bi se kot častni gost osebno udeležil »Pohoda ob žici okupirane 
Ljubljane«. Brez dvoma bo to dalo prireditvi še večji poudarek, nasto
pajoč! pa bodo imeli v tem veliko vzpodbudo.

0 Organizatorji uradnih prijav za zdaj še niso prejeli, omenimo 
pa naj zatrdilo predstavnikov »Partizana« Slovenije, da bo iz njihove 
organizacije nastapilo na pohodu najmanj 300 ekip. Tudi strelci, 
planinci in lovci, razen tega pa še posamezne športne organizacije, 
se že dobro pripravljajo. Značilno je, da so železarji z Jesenic po
slali odboru dopis, da bodo ob tej priložnosti naredili v Ljubljano 
pravo »Invazijo« ...

0 Bralce bo verjetno zanimalo, kaj je bilo v zvezi s pohodom 
v okviru posameznih komisij že storjenega. Povemo naj, da je odbor 
naredil interni tečaj za izdelavo propagandnega lepaka. Pri tem 
sodeluje 11 najboljših slovenskih slikarjevi Razen lega je v načrtu 
tudi odkritje dveh spomenikov in sicer na Celovški in Tržaški cesti. 
Osnutke za ta dva spomenika delata znana slovenska kiparja 
Pengov Božo in Marjan Keršič. Vsi udeleženci pohoda bodo prejeli 
keramične plastike, v katere bodo vdelani spominski znaki, posa
mezne organizacije, katerih člani bodo sodelovali na tekmovanju, 
pa so obljubile, da bodo prispevale večje število nagrad, tako da bo 
nagrajenih več ekip, kol je bilo prvotno predvideno.

0 Zelo učinkovit uvod v priprave je bil okusno izdela tiskan 
razpis letošnjega pohoda, ki so ga prejele posamezne organizacije 
v Sloveniji in tudi v drugih republikah. Povabljeni bodlo namreč 
k sodelovanju tudi tekmovalci iz Kragujevca, Sarajeva, Skopja, Beo
grada in Zagreba, kjer so se ljudje prav tako odločno borili proti 
okupatorju in doprinesli žrtve za našo svobodo.

Skratka, pričakujemo, da bo letošnja manilestacija odraz prave 
množičnosti in tesnega sodelovanja med političnimi, družbenimi in 
športnimi organizacijami in zato so organizatorji že sedaj krepko 
na delu. Prav pa bi bilo, da bi o tej pomembni prireditvi razpravljale 
na svojih konferencah tudi osnovne organizacije ZB, saj je pohod 
»Ob žici okupirane Ljubljane« naša skupna stvar. T. B.

Razgovor s predsednikom VZS tov. Borisom Kocjančičem

Priznanje slovenskim veslačem
Prejšnjo nedeljo je bil v Zagrebu 

plenum Veslaške zveze Jugoslavije. 
Na njem so razpravljali o stvareh, ki 
so važne za nadaljnje delo. Da bi 
zvedeli kaj več o tem, smo naprosili 
predsednika VZS tov. Borisa Kocjan
čiča za kratek razgovor.

0 »Katere so bile bistvene ugoto
vitve plenuma? Kaij bo glavno delo v 
letošnji sezoni?«

»Plenum je obravnaval predvsem 
sklepe kongresa za telesno kulturo 
za čim boljše izvajanje v veslaških 
organizacijah. Nekatere komune so 
priporočila kongresa že pričele izva
jati in vprašanje športa v le-teh je 
zadovoljivo rešeno. Zal pa ni mogoče 
reči, da jih vse komune posnemajo. 
Nujno bo treba po mnenju plenuma 
doseči tesnejšo povezavo s telesno 
kulturo po šolah. Posebej je bil oce
njen način tekmovanja in so ugoto
vili, da raznih nepravilnosti, ki so 
značilne za tekmovanja v ostalih pa
nogah, pri veslanju v taki meri ni. 
Treba pa bo odpraviti tudi te, ki se 
še pojavljajo.

Večjo množičnost ovirajo material
ne razmere, saj so rekviziti mnogo 
dražji, kot v ostalih panogah. Ze letos 
pa bodo klubi dobili prve čolne iz 
delavnice čolnov v Splitu, kar bo po
goje za delo precej izboljšalo.

Na plenumu so tudi izrazili željo, 
da bi tisk in radio posvetila. več po
zornosti veslanju, saj je bilo o njem 
sorazmerno malo napisanega, Prere- 
šetavali so tudi vprašanje domačih

regat, državnih prvenstev ter udelež
bo naših veslačev na tujih regatah in 
na evropskem prvenstvu. Posebej je 
bil pohvaljen četverec Mladosti za 
doseženo bronasto medaljo in sloven
ski veslači za prvo mesto na mladin
skem troboju Trst—Koroška—Slove
nija. Na splošno pa uspehi naših ve
slačev niso preveč zadovoljivi, in bo 
v bodoče treba natančneje izbirah 
ekipe za gostovanja v tujini.

Pomanjkanje trenerjev in inštruk
torjev je še vedno pereče, vendar bo 
sedaj, ko ima VZS stalnega trenerja, 
delo precej olajšano. Zvezni trener 
bo s svojimi obhodi po republikah in 
z večjo dejavnostjo v reviji »Vesla
nje« skušal dajali laka navodila, da 
bomo dobili pri nas enoten slog in 
enotno šolo za veslanje.«

0 »Ali so govorili tudi 'o sloven
skih veslačih im o veslaškem centru 
na Bledu?«

»V poročilu tehnične komisije je 
bil podčrtan napredek veslanja v Slo
veniji in zlasti kot pravilno ocenjena 
težnja slovenskih klubov za mladimi 
ekipami. Ob teh bodo zrasle tudi 
uspešne članske ekipe. Vsa pričako
vanja pa je presegel uspeh sloven
skih ekip na mladinskem državnem 
prvenstvu.

Veslaški center na Bledu naj bi 
takoj pričel z delom. ObLO Bled je 
hangar in vilo z vsemi zemljišči vred 
izročil v upravo VZS. Ta je formira
la poseben odbor, v katerem bodo 
predstavniki VZJ, SZS, VK Bled in

Državna reprezentanca v Ljubljani
Ljubitelji košarke so v letošnji 

zimski sezoni že nekajkrat prišli na 
svoj račun, kajti imeli so priložnost 
obiskati zares kvalitetne prireditve. 
Teh pa za zdaj, kot kaže, še ne bo 
konec. Ljubljanska Olimpija, ki se z 
vso resnostjo pripravlja na start v 
zvezni ligi, bo v sredo sprejela v go
ste moško košarkarsko državno re
prezentanco, ki potuje na prijateljsko 
meddržavno tekmo s Francijo v Tours. 
Košarkarji državne reprezentance so 
že nekaj časa na skupnih pripravah 
v Beogradu, med njimi tudi člana 
Olimpije Kandus in Kapelj. Ta dva 
bosta v sredo tudi nastopila v vrstah 
državne reprezentance, ki bo odšla v

Zaključek zimske košarkarske lige v Ljubljani

To tekmovanje bo treba obnavljati
Pretekli teden se je zaključilo 

Večtedensko zimsko prvenstveno 
tekmovanje košarkarjev Ijubljan- 
skega okraja. To tekmovanje je od 
Nedelje do nedelje združevalo ko
šarkarje različnih klubov in tudi 
Partizanski], društev, kar ja zelo 
^hvalna zamisel. Ljubljanska ko- 
sarkarska podzveza je namreč na 
ta način omogočila moštvom z 
'“»njšo kvaliteto nastope proti moč- 
"eJšim ekipam, kar je konec kon- 
ev doseglo zares svoj namen.

Sicer smo lahko videli precejšnjo 
antiko med člani zvezne in repu- 
hske lige, kar se je odražalo tudi 

p rezultatih, vendar to ni motilo. 
Pripomniti namreč moramo, da so 
n|zjerazredna moštva pridobila pre
jmi vigranosii in tehnike za svojo 
kod-očo vadbo, ki jo bodo lahko us- 
pterjala po izkušnjah s tega prven
stva.

Prav je,t, da si nekoliko ogledamo
]ev|atneKne skupine, ker je bila ude- 

-ba v njih zelo močna. Prvenstvo

je bilo razdeljeno v 7 skupin, v ka
tere je bilo vključenih 35 moštev. 
Najmočnejša je bila članska I. liga 
s moštvi, za njo pa članska II. liga 
s 6 moštvi. Precej slabša je bila 
udeležba pri mladinkah, članicah 
in pionirjih. Mladinci so bili razde
ljeni v 2 skupini, ki pa sta se po 
kvaliteti močno razlikovali. Rezul
tati prve skupine so mnogo višji 
kot v II. skupini.

0 V članski I. ligi sta se za prvo 
mesto potegovala Olimpija I in 
Ljubljana in Olimpija je znova po
kazala premoč nad svojim krajev
nim rivalom. Kljub temu pa lahko 
rečemo, da smo pri Ljubljani opazi
li v drugem delu tekmovanja mno
go resnejše delo in kaže, da so se 
pri tem moštvu razmere že precej 
uredile. Blizu njiju sta bila še Olim
pija II in Odred, medtem ko so se 
morala moštva Rudarja, Svobode in 
Partizana iz Medvod zadovoljiti z 
zadnjimi mesti in kvalitevno precej 
zaostajajo za prvimi tremi.

Vrstni red: Olimpija I 12 točk,
Ljubljana 10, Olimpija II 8, Odred 
6, Rudar 2 (239:306), Svoboda 2 
(236:360), Medvode 2 (218:396).

■ Mnogo bolj izenačena je bila 
članska ll. liga, kjer so razen Pro
letarca iz Zagorja nastopala pred
vsem moštva partizanskih društev. 
Presenetljivo lep uspeh je dosegel 
»Partizan« Moste z osvojenim pr
vim mestom, za njim pa se je naj
bolj uveljavil »Partizan« iz Vrhni
ke. Borbe v tej ligi so bile vsesko
zi zelo razgibane, plasma pa je ob 
koncu realen: Moste 8 (252:177),
Vrhnika 8 (201:194), Tabor 6 (210: 
:185), Proletarec 6 (t82:177). Zelena 
jama 2, Narodni dom 0 točk.

H Med mladinci smo se lahko zno
va prepričali, da ima najmočnejši 
kader Olimpija, kajti njeno prvo 
moštvo je zmagalo v skupini A, nje
no tretje moštva pa v skupin! B. 
Med ostalimi moštvi je bila precej 
ostra borba za čim boljši plasma. 
Vrstni red:

VZS. Ta odbor naj bi skrbel, da bo 
center čimbolj izkoriščen za veslanje 
in ostale športne zveze, ki so že lani 
organizirale več uspešnih tečajev. Vsi 
so zelo pohvalili naprave. Pravilnik, 
ki ga pripravljamo, bo skušal stvari 
reševali s čim širšega stališča naše 
telesne kulture.«

olimpijski
,m,M* kandidati

Nisa® GuncBe
Kot član posadke četverca s kr

marjem ljubljanske Savice je tudi 
Nino Gunde poslal olimpijski kan
didat. Star je 25 let in je študent 
gradbene fakultete.

»Že 12 let star sem z očetom 
prvič zašel na Savico. Najprej sem 
poskusil pri kajakaših, vendar sem 
kmalu nato presedlal k veslačem. 
Prvič sem nastopil na tekmovanju 
leta 1952. Čeprav večina veslačev 
poskuša v različnih čolnih, sem 
jaz že od vsega začetka v četver
cu s krmarjem. Zanimivo je tudi, 
da se je posadka že večkrat me
njala in sem v istem čolnu nasto
pal že z 12 različnimi tekmovalci.«

»Kako si sprejel vest, da st 
olimpijski kandidat?«

Francijo seveda v najmočnejši po
stavi z odličnim strelcem Koračem na 
čelu. V državni reprezentanci žal ne 
bosta sodelovala Daneu in Kristančič, 
zato pa bosta nastopila v moštvu 
Olimpije, ki bo zaigrala v naslednji 
sestavi: Daneu, Kristančič, Dermastia, 
Lokar, Jelnikar, Vrhovec, Bajc, Kralj, 
Polž. Kot gostje bodo igrali pri Olim
piji še člani Ljubljane Zupančič, Vra
nič, Kumer in Čretnik. Tekma, ki se 
bo začela na Gospodarskem razstavi
šču ob 20. uri, bo, kot že rečeno, po
memben športni dogodek in zato so 
organizatorji pripravili kar 700 sede
žev in 1500 stojišč. Prireditev pa se 
bo začela ob 18.30 s prijateljsko tek
mo ženskih ekip Jesenic in Olimpije.

A skupina; Olim-'-! I 8, Ljublja
na 4 (154:157), Odred 4 (164:126), Ru
dar 2 (105:240), Vrhnika 2 (83:144) 
— B skupina: Olimpija III 6, Svo
boda 4, Olimpija II 2 Medvode 0.

0 Med pionirji so bili najuspeš
nejši mladi igralci Odreda, ki so 
premagali vse svoje nasprotnike in 
dosegli prvo mesto s 6 točkami. Sle
dijo Olimpija I 4, Olimpija II 2, 
Ljubljana 0 točk.

®Pri članicah je bila ostra bor
ba med Olimpijo in Odredom, pri 
čemer so se uvrstile članice Olim
pije na prvo mesto samo z boljšo 
razliko v koših. Ostale tri ekipe so 
precej zaostale. Vrstni red: Olim
pija 6 (160:149), Odred 6 (136:113), 
Ljubljana 2 (43:49), Svoboda 2 (66: 
:113), Rudar 2 (53:134).

■ Pri mladinkah so tekmovale le 
3 ekipe, med katerimi je bila naj
uspešnejša Olimpija I s 4 točkami 
pred Olimpijo II z 2 in Odredom, 
ki ni dosegel nobene točke.

Vse kaže, da bo treba to prven
stvo obdržavi redno na programu, 
saj je služilo košarkarskim mo
štvom ljubljanskega okraja kot do
bra priprava na spomladansko se
zono. Uspehi zaradi tega prav goto
vo ne bodo izostali. —ml

»Ker se uspehi ne ponavljajo 
vsako leto, sem bil v začetku ne
koliko skeptičen. Seveda ne mi
slim, da bi bilo nemogoče uspeti, 
vendar mi je vest, da sem olim
pijski kandidat, prinesla precej 
skrbi. Res je tudi, da v naši po
sadki veslamo štirje in je uspeh 
odvisen od vseh, ne pa le od ene
ga. Menim pa, da vsi štirje dobro 
vemo, kaj pomeni biti izbran za 
olimpijskega kandidata in zato 
sem prepričan, da bo zadnja sezo
na pred dogodki v Rimu še uspeš
nejša, kol je bila lanska.«

»Katerega uspeha si bil najbolj 
vesel?«

»Zdi se mi, da smo se na lanski 
mednarodni regali na Bledu z dru
gim mestom dobro odrezali. Boljši 
so bili le ruski veslači. Tudi dru
go mesto na državnem prvenstvu 
za zvezni razred leta 1957 v Beo
gradu je bilo, po mojem mnenju, 
lep uspeh. Sicer pa se veselim 
uspeha na vsaki tekmi, saj nam je 
to vedno nagrada za trud.«

Nino Gunde sodi po mnenju 
trenerja Štefana Hočevarja med 
najboljše veslače v Jugoslaviji in 
je bila zato uvrstitev med olim
pijske kandidate povsem na me
stu. Tisti pa, ki nastopajo z njim 
v .četvercu, menijo, da je pravi 
stroj za čoln. Najbrž ne bo pre
več,- če rečemo, da je eden naj
resnejših kandidatov za potovanje 
v Rim.

Ali ste že poravnali

na AVSTRALSKI CELINI
Naš prvi stik z Avstralijo je bil v Danvinu. Ko smo stopili 

« Ha pele celine, nas niso vpraševali po potnih listih, ampak 
jVto po mednarodnih izkaznicah o cepljenju proti raznim na- 
^jivim boleznim. Avstralci se torej niso bali morda kakšnih 
prožnih ljudi, ampak samo mnogo manjših, zato pa lem 

sovra,žnikov. Naj omenim še to, da je strogo prepove- 
2 a vsak uvoz živali In tudi pri hrani so zelo natančni. Prav 
ker V Avstraliji sploh ni bilo olimpiskih tekmovanj v jahanju, 

tudi ob olimpijskih igrah niso hoteli popustiti. 
je D° zaključka našega malega popotovanja okoli sveta nam 

le še en let počez čez Avstralijo. Pod nami pa je 
več;'i del puščava, tako da res ne morem govorili o po- 

n° zanimivem potovanju.
kaS]P. sPTeietnu na melbournskem, letališču govorim nekoliko 

za!o dovolite, da se kar skupaj napotimo v veliko 
vas. Prva značilnost te vasi je bila v tem, da smo 

fVah' ženski in moški udeleženci iger strogo ločeno. Zenski 
ee> so ogradili s precej visoko žico Jn ob vhodu je stražil 

0 vojak! Morda nekoliko pretirano, ali ne? - 
jf, bSllce.r P<z se nad olimpijsko vasjo ni bilo kaj pritožiti. Vse 
v izredno moderno urejeno in vas je bita pravo mestece 
se-vl?/C,n’ saf so bile na razpolago najrazličnejše usluge in 

eau (udi trgovine.

VELIKO ZANIMIVEGA SMO VIDELI |
S^C^CI nismo bili na treningu ali pa bolni v postelji, smo 

*na/‘i'r€'Cl'a Pffiedovali Melbourne. Mestu ni kaj reči. Ima vse 
‘Posti velemesta, od trušča do velikanskih palač, toda

tudi zelenja ne manjka. Melbourne ima pravzaprav dva dela. 
Središče z velikimi palačami je poslovni del mesta z vsemi 
uradi, trgovinami in podobnim, stanovanja pa so večidel v 
manjših, pogosto samo enonadstropnih vilah bolj proti robu 
mesta. K taki hišici obvezno sodi tudi vrtiček,, ki ga pridno 
obdeluje vsa družina.

Na peli celini smo videli mnogo čudnih živali In čudnih 
rastlin, ki jih pri nas ne poznamo. Zlasti glede drevja In cvetlic 
nam ni bilo treba daleč hoditi, niti ne tako, kot za živali v 
živalski vrt. Seveda pa tudi lega nismo izpustili, kakor tudi 
ne velikega botaničnega parka, kjer je malone vsa llora s 
petih celin.

Vsekakor so bili naši vtisi o Melbournu in Avstraliji na
sploh zelo ugodni, čeprav je seveda ne bi zamenjali za svojo 
domovino.

Ker sem prišel v Avstralijo pač zato, da bi po Couber- 
tainovem geslu sodeloval na olimpijskih igrah, morda tudi z 
majhnim upanjem na kolikor toliko solidno mesto, je pravilno, 
da povem tudi nekaj o mojih treh nastopih.

UVODNI »AKORDI« |
Ko sem pogledal startno listo, sem bil zelo na trnih) pre

den sem zvedel za svoje prve nasprotnike, sem ugotovil, da 
ne bo manjkalo znancev že v predteku. Razen črnega Cal- 
houna, favorita številka 2, 'sta bila tu Anglež Parker In Fran- 

_eoz Bernard — oba dobro znana s številnih tekmovanj v 
Evropi, kakor tudi še Pakistanec Khalig Jn domačin Chittick. 
Prva dva sto se uvrstila v polfinale. Takole sem smel računati: 
Calhoun je nedosegljiv, hudo pa se bom moral boriti z Vsemi

ostalimi, morda ne samo z neznanim Pakistancem. Danes lahko 
tudi rečem, da sem bil po start navadi optimist, čeprav nisem 
tedaj tega obešal preveč na veliki zvon.

Sam nastop je potrdil moj optimizem, saj je neprisiljen 
tek ob končnem rezultatu 14.6 zadostoval za drugo mesto in 
uvrstitev v polfinale. Najbrž ste se nasploh čudili, da sem v 
Avstraliji tekel, glede na rezultate, dokaj slabo. Temu velja 
povedati nekaj besed.

Avstralsko podnebje je bilo za nas, nevajene take klime, 
zelo neugodno. Bila je namreč pomlad z velikimi spremem
bami v temperaturi. Enkrat sem bil oblečen v samo srajco, pa 
mi je bila še ta preveč, nenadoma pa se je pooblačilo, zapihal 
je mrzel veter Antarktike — pač ni gorovij, ki bi te vetrove 
ustavljala — in pet minut za tem, ko st »gagah v sami srajci, 
je bil že tudi plašč premalo. Tako se nam je glede tega kaj 
slabo godilo in po vrsti smo z najrazličnejšimi oblikami pre
hladov obiskovali ambulanto v olimpijski vasi. Sam sem 
»staknil« angino in obležal 4 dni v postelji.

Pred boleznijo sem marljivo treniral, večkrat v družbi 
Lauerja In Amerikancev In iz teh treningov datirajo moji naj
boljši časi na kratkih razdaljah, ki sem jih pretekel za tre
ning. Na nekem treningu sem kar štirikrat zaporedoma pre
magal na 55 m z ovirami Amerikance Davisa, Calhouna in 
Shankla, pa še Lauerja povrhu. Malo čudno so gledali — in 
zlasti Calhoun, kasnejši zmagovalec, se je čudil in spraševal 
Davisa, mojega znanca še iz Helsinkov, kdo da sem. Z Lauer- 
jem sem ob neki drugi priložnosti teke] Isto progo petkrat 
zaporedoma: najprej sem bil Štirikrat prvi faz, preden me ni, 
že malo utrujenega, nazadnje le »dal v koš-
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Ali 1)0 reprezentant MiloS Milutinovič napešno vodil moštvo Beograda
v I. ligo...

Kdo bo prvi?
Ze priprave mod slovenskimi 11- 

gašl nam pričajo o tem, da bo naj- 
hujša borba za prvo mesto prav 
gotovo med Rudarjem iz Trbovelj in 
mariborskim Branikom. Obe moštvi 
»ta dosegli v zadnjih tednih nekaj 
zmag in morda ni odveč, če trdimo, 
da bo prav ta tekma med tema dve
ma odločila o naslovu slovenskega 
prvaka, precej blizu za petami pa 
jima je borbena enajsterica Mari
bora. O Kladivarju vemo, da je to 
enajsterica srčnih igralcev, ki prav
zaprav nima posebnih skrbi s »ro
jim plasmajem. Verjetno bodo za
dovoljni z mestom v sredini tabele. 
Se bolj zadovoljni bodo nogometaši 
Izole, če jhn bo le uspelo obdržati 
mesto, ki so si ga priborili jeseni. 
Krim je precej pomladil svoje mo
štvo in s« verjetno ne bo mogel po
tegovati za kakšen skok navzgor v 
prvenstveni lestvici. Približno tak
šen položaj pa je tudi pri Ljubljani. 
Grafičar, Sobota in Triglav se pre
cej približujejo spodnjemu delu le
stvice, vendar se zdi, da so precej

Slovanom je težko reči,, saj se

Rudar 11 9 i i 34:15 19
Branik ii 8 i 2 39:12 17
Maribor il 6 4 1 23:15 16
Kladivar 11 5 3 3 20:20 13
Izola 11 4 4 3 61:17 12
Krim 11 5 1 5 21:17 11
Ljubljana
Grafičar

11 4 3 4 19:19 11
It 3 4 4 17:20 10

Sobota 11 4 i 6 41:35 9
Triglav H 3 3 5 18:01 9
Jčsenice 11 1 1 9 12:41 3
Slovan 11 0 2 9 9:35 2

bosta morali obe moštvi potruditi, 
če bosta hoteli nabrati toliko izku
pička, da bi bilo dovolj za obsta
nek v dražbi nazfooljših. Razpored 
med moštvi slovenske lige je torej 
tak, da bo zare» vsaka točka dra
gocena. Vendar bodo že tekme pr
vega kola pokazale, kako resno so 
se klubi zavzeli vpripravah na se
zono.

Ni še vse izgubljeno
Zahodna skupina M. zvezne lige 

je za nas najbolj zanimiva, saj v 
tej konkurenci sodeluje tudi naš 
predstavnih Odred. Za sedaj za
vzema zadnje mesto na prvenstveni 
tablici in vsi prijatelji tega kluba 
se sprašujejo, kakšne in kje so mož
nosti, da bi se premaknil navzgor. 
Pot bo precej težka, saj ima samo 
Borovo enako število točk, medtem, 
ko imata Proleter in Borac 3, ozi
roma 4 točke naskoka. Kljub temu 
pa še ni vse izgubljeno. Iz zahod
ne skupine bo letos izpadlo samo 
eno moštvo in Odredu morda ne .bo 
težko, z veliko mero volje in z ma
lo sreče seveda, premakniti se vsaj 
z usodnera zadnjega mesta. V tej 
skupini bi namreč lahko našli moš
tva, katerim je Odred enakovreden 
in celo taka, kjer Ljubljančani 
lahko računajo na zmago.

Čeprav je za nas bolj zanimiva 
borba okoli zadnjega mesta, bo ven
dar tudi na vrhu precej vroče. Pred 
začetkom tekmovanja je namreč 
cela vrsta igralcev in funkcionar
jev iz Slobode, Lokomotive, Splita, 
Šibenika in Zagreba izjavila, da 
upajo na prvo mesto. Med vsemi 
temi je komaj 3 točke razlike in za

10-letnica Železničarskega atletskega kluba

Kateri bodo prvaki? — Borba med Rudarjem in 
Branikom — Je kaj upanja za Odred?

Le teden dni še in stadioni se bodo ob prvenstvenem tekmovanju 
nogometašev spet napolnili, sodniki bodo zapiskali na svoje piščalke, 
igralci pa bodo iz nedelje v nedeljo poizkušali doseči čim več. Borba 
za točke bo seveda še ostrejša kot jeseni. Tisti, ki so zgoraj, bodo po
izkušali obdržati prednost, tisti, ki so spodaj, pa bi radi našli zanes
ljivo pot navzgor. Kako bo komu uspelo — na to vprašanje bomo lah
ko dali odgovor šele čez nekaj mesecev.

•
9
9
9
9
9

Skupščina Nogometne »veze Jugoslavije je nekoliko spremenila re
gistracijski pravilniki nogometaši, ki so prestopili v višjerazredne 
klube iz nižjega razreda, bodo Imeli takoj pravico nastopa. Čeprav 
je bilo precej govora o ukinitvi II. zvezne lige, tudi do tega ni pri
šlo in gotovo bo vse to precej vplivalo na potek spomladanskega 
prvenstva.

10 6 2 a 19: 6 14
10 5 a 3 18120 12
10 5 a 3 34:18 10
10 4 4 2 13:13 12
10 5 2 3 15:13 12
10 5 l 4 17:16 11
10 2 6 2 13:16 10
10 3 3 4 11:13 9
10 2 4 4 16:31 8
10 2 1 7 12:34 5
10 1 3 6 7:15 5

sedaj je ros težko ugibati, kdo iz
med teh bo pokazal največ znanja 
in katerega bo spremljala sreča.

Sloboda
Lokomotiva
Split
Šibenik
Treštnjevka
Zagreb
Elektrostroj
Borac
Proleter
Borovo
Odred

Beograd brez konkurence
V vzhodni skupini II. zvezne lige 

si je Beograd v jeseni priboril prvo 
mesto. Ima samo dve točki naskoka 
pred Napredkom, vendar je skoraj 
gotovo, da bo ta ekipa spet postala 
član I. zvezne lige. Priprave na pr
venstveno sezono so pokazale, da 
je Beograd že sedaj odlična enaj
sterica. Zmagi nad avstrijskim dr
žavnim prvakom sredi Dunaja in 
nad našim državnim prvakom v

Beograd 
Napredak 
Spartak 
Radnioki N. 
Proleter 
Radnički K. 
Novi Sad 
Radnički S. 
Sutjeska 
RabotniSkL 
Srem 
LovČen

»Ljubljana«

Zagrebu sta dober dokaz za našo 
trditev. Kljub vsemu se tudi nek
danji član L lige, Spartak iz Subo
tice, še poteguje za i. mesto, čeprav 
ima 4 točke manj. Moštvo Novega 
Sada je bilo odkritje jesenske se
zone in skoraj gotovo je, da se bo 
obdržalo v sredini tabele. Zanimi
vo je tudi, da se stara člana II. 
z vez n elige, Rabobnički in Lovčem, 
borita za obstanek.

Ali so otočke 
naskoka dovolj?

NaS prvoligaši so odigrali v zad
njem času celo vrsto tekem. Nekaj 
moštev je potovalo celo v tujino, 
vendar so se vsa vrnila brez izku
pička. Prepričljivi porazi Vojvodine 
v Italiji in Madžarski ter Partiza
na v Italiji nam ne obetajo nič do
brega. Crvena zvezda je na svojem 
gostovanju v Afriki krepko napol
nila mrežo nasprotnikov, vendar si

11 '8 3 0 33: 7 19
11 7 3 1 25:12 17
11 7 l 3 23:15 15
11 5 2 4 26:12 12
11 5 2 4 17:14 12
lil 5 2 4 18:21 12
H 4 3 4 24:16 11
11 3 4 4 25:21 10
11 4 1 6 19:32 9
11 3 0 8 16:30 6
lit 1 3 7 14:34 5

11 2 0 A 6:35 4

H 9 0 2 32: 9 18
11 7 0 4 21:12 14
11 6 1 4 18:14 13
11 5 2 4 15:15 <2
m 4 3 4 12:18 11
ii 5 l 5 16:01 K
n 5 0 6 20:16 10
u 5 0 6 16:21 10
n 4 1 6 16:16 9
n 3 3 5 12:22 9
n 3 2 6 10:18 8
n 3 1 7 13:19 7

moramo biti na jasnem, da ti niso 
bili zelo močni. Prijateljske tekme, 
ki so jih klubi odigrali v zadnjih 
tednih, nam ne povejo dosti, značil
no pa je, da je na primer drugo- 
ligaš Beograd sredi Zagreba prema
gal državnega prvaka Dinamo. Vse 
to dokazuje, da se bodo naši prvo
ligaši dokaj težko zavrteli v prven
stvenem plesu, saj jim je na koncu 
zmanjkalo časa za vigravanje, pa 
tudi kondicija ni najboljša.

Želje klubov v prvi ligi so seveda 
zelo različne. Crvena zvezda si bo 
na vso moč prizadevala, da bi ohra
nila mesto na vrhu, saj ima štiri 
točke naskoka, kar pomeni izredno 
prednost. Vojvodina in Dinamo 
prav gotovo na tihem upata, da pr
vo mesto še ni dokončno oddano. 
Medtem ko je Rijeka najbrž zelo 
zadovoljna s svojim četrtim me
stom, se Hajduk in Partizan nič kaj 
dobro ne počutita v sredini. Lahko 
rečemo, da je ves spodnji del lest
vice v preoej nevarnem območju. 
Med 7. in 12. na lestvici je komaj 
3 točke razlike, kar nam dovolj ja
sno pove, da bo vsaka točka drago
cena.
C. Zvezda 
Vojvodina 
Dinamo 
Rijeka 
Hajduk 
Partizan 
Radnički 
Velež
Željezuičar 
Budučnost 
Sarajevo 
Vardar

TUDI STRELCI BODO 
KATEGORIZIRANI

Državno prvenstvo v Sarajevu — Dvsoboj Jugoslavija i 
Poljska v Jugoslaviji

■ Pred kratkim je bil v Beogradu pri SZJ skupni sestanek sekretar-
■ jev republiških strelskih zvez, ki je obravnaval obsežno problema-
■ tiko dela strelskih organizacij pred pričetkom spomladanske tekaio- 
B movalne sezone. To pa je bilo tudi potrebno, saj morajo republiške
■ strelske zveze točno vedeti za program in termine tekmovanj, da
■ bodo lahko nemoteno prešle iz zimskega dela na redne priprave
■ strelcev pred različnimi prvenstvi.

Iz leta v leto SO rasli USPOltl
Precej športnih organizacij, društev in klubov je v zadnjem 

razdobju praznovalo pomembne obletnice svojega dela, dela, ki 
se je zlasti po osvoboditvi s podporo naše oblasti zelo okrepilo.
Mednje moramo uvrstiti tudi skromni, a žilavi kolektiv atletov 
2AK Ljubljana, ki prav letos slavi 10-letnico svojega obstoja.
Prav je, da tem marljivim delavcem iz Šiške posvetimo ob tej 
priložnosti nekaj besed.

Leto 1949 pomeni pri 2SO Ljublja
na ustanovitev novega kluba — atlet
skega kolektiva. Ze leto dni prej je 
bito več poizkusov »a ustanovitev 
kluba, žal pa so blJt te-ti brezuspešni. 
Uporni atletski delavci pa niso Mo- 
nill, stvar se je začela razvijati in 
2AK Ljubljana se je začel uveljav
ljati na različnih tekmovanjih. V za
četku so se sicer začele pojavljati 
teiave, toda- ko se je utrdila notranja 
organizacija v klubu, je Slo naprej.

Začetek v širino
Vprašali boste, kako so začeli? 

Najprej so povabili v klub veliko 
število mladincev, kajti zavedali so 
se, da bo le iz številnega kadra moč 
kristalizirati kvaliteto. Tako so se v 
športni areni pojavih najprej mladin
ci, hkrali pa so zagrabili za delo ne
koliko kasneje tudi člani. Uspehi so 
se iz leta v leto stopnjevali in kmalu 
so s posameznimi ekipami dosegli 
prav vidna mesta v republiškem ali 
zveznem merilu. Danes v slovenski 
in jugoslovanski atletiki že nekaj po
menijo!

Najuspešnejši 
starejši mladinci

Ce pogledamo ekipne uspehe, se 
nam pokaže tale stika: člani so do
segli v letu 1954 6. mesto v zveznem 
merilu, v letih 1955, 1956 In 1958 vse
lej 5. mesto, v letu 1957 pa 8. mesto. 
Starejši mladinci so bili leta 1954 3., 
naslednje leto državni prvaki, v letu 
1956 v i tnalu niso nastopili, leta 1957 
so bili 4., tani pa spet 2. v državi.

Leto XV.
Štev. 10
Stran 6

Dokaj uspešno so jim sledili tudi 
mlajši mladinci, ki so leta 1955 do
segli v Sloveniji 2. mesto, naslednje 
leto so bili republiški prvaki, leta 
1957 v zveznem merilu 2., lansko leto 
pa 7.

Težave z zensko ekipo
Medlem ko je delo pri mladincih in 

članih potekalo skoraj nemoteno, so 
se v začetnih letih pojavljale težave 
glede ženske ekipe. Leta 1950 in 1951 
je ženska ekipa v klubu sicer obsta
jala, kasneje pa je prenehala z delo
vanjem. V letih 1954 do 1956 so bile 
ženske v klubu pastorke, lani pa je 
klubsko vodstvo temeljito zgrabilo 
za delo In uspehi dela s članicami in 
mladinkami se že vidno kažejo. Čla
nice so lani zasedle v zveznem me
tilu 6. mesto, mladinke pa celo 4. 
mesto.

Množičnost in denar
Vsak klub teži za tem, da bi imel 

v svojih vrstah čim večje število 
članstva in naraščaja. Razumljivo je, 
da je iz tega prav lahko zgraditi kva
liteto. Toda, če se pojavijo ovire, 
potem stvar zastane. Tako je tudi pri 
2AK Ljubljana. Pomanjkanje finanč
nih sredstev, rekvizitov in opreme 
ovira sicer delo pri vključevanju 
večjega števila članstva. Brez denar
ja ne gre, pa če je volja še tako do
bra! Sedanji člani to bridko občutijo, 
saj tudi v kvaliteti ne morejo tako 
napredovati, kot bi sami hoteli.

Kdo je najzaslužnejši?
Ko že govorimo o uspehih, ki so se 

pojavili pri klubu v zadnjih 10. letih, 
moramo reči, da so tekmovalci poka
zali veliko mero discipline in težnje 
za resnim delom. Prav zaradi tega so

mnogokrat močni konkurenti različ
nim kvalitetnim klubom v državi in 
jim njihovih uspehov ne gre odreka
ti. Ne bi bilo prav, če bi ob tem po
zabili na klubske funkcionarje. Med 
temi so trije, ki že od leta 1950 ne
umorno delajo za pmevit tega kluba. 
To so predsednik kluba dr. Hlode, 
sekretar Uršič Tone, ter tehnični re
ferent in trener Gaberšek Janez. 
Kasneje so se v klub vključili tudi 
nekdaj znan! atleti kot prot. Zor ga, 
Franci Srakar m še drugi, vsi skupaj 
pa imajo veliko zaslug za utrjevanje 
kluba. Z njimi delajo ramo ob rami 
tudi atleti, ki so pred nekaj leti še 
tekmovali, sedaj pa so marljivi od
borniki.

Vse to pa nam kaže, da je med od
borom in tekmovalci zelo dobra po
vezava, obisk na treningih je reden, 
delo atletov pa zavestno. Na rednih 
mesečnih sestankih obravnavajo vso 
problematiko in tako so uspeli celo 
tako daleč, da imajo med olimpijski
mi kandidati kar 2 člana — Hafnerja 
in Špana, tekmovalca na 3000 m stee- 
ple chase. Seveda bo klub poizkušal 
do olimpijskih iger »producirati« še 
katerega od svojih člano‘v za olim
pijskega kandidata. Med temi so naj
bliže dolgoprogaš Homan, 400 metraš 
Pilgram, deseterobojec Sluga ter Puc 
Tomaž na 400 m ovire.

Velika obljuba
Ko smo se pogovarjali s klubski

mi lunkoiona.rji ob njihovem jubile
ju, so nam dejali, da bi radi k dose
danjim uspehom priključili še nove. 
V lanskem letu so starejši mladinci 
dosegli 7 državnih in 12 republiških 
rekordov, mlajši mladinci 6 državnih 
In 14 republiških, mlaidinke 1 državni 
In 2 ^republiška rekorda ter člani 9 
republiških rekordov. Ne gre Jim si
cer za rekorde, njihova želja pa je, 
da bi v letošnjem jubilejnem letu 
prišli z vsemi 5 klubskimi ekipami v 
zvezni finale. Število članstva, med 
katerimi imajo 52 članov, 57 mladin
cev ter 23 članic in 18 mladink, jim 
to možnost skoraj zagotasvlja. Seveda 
bodo morali še naprej marljivo delati 
in potem lahko upajo, — kar jim se
veda ob njihovi 10-letnioi iskreno 
želimo — tudi na takšne dosežke.

Predvsem so se pomenili o tem, da 
bo državno prvenstvo letos v Sara
jevu in ne v Skopju, kot je bilo 
prvotno določeno. Začelo »e bo 17. 
julija, to pa zaradi tega, ker SZJ 
vztraja na tem, da se bo državna 
strelska reprezentanca lahko takoj 
po končanem prvenstvu začela na 
skupnem taborjenju pripravljati na 
evropsko prvenstvo. Pred evropskim 
prvenstvom bo seveda na sporedu 
tudi dvoboj med Jugoslavijo in 
Poljsko pri nas, nakar bodo Polja
ki prav verjetno ostali v Jugoslavi
ji, kajti izrazili so željo, da bi se z 
Jugoslovani vred skupaj pripravlja
li na evropsko prvenstvo.

V zvezi z letošnjim in bodočimi 
državnimi prvenstvi je bil sprejet 
tudi sklep, da strelci odslej dalje 
ne bodo več tekmovali za medalje 
mojst rov-strelcev Jugoslavije na 
državnih prvenstvih, temveč bodo 
to opravili že na svojih republiških 
prvenstvih. Ta sklep je bil sprejet 
zaradi tega, da se bodo zmanjšali 
stroški državnega prvenstva in bo
do tekmovalci iz posameznih repu
blik na državnem prvenstvu nasto
pili v vsaki disciplini le enkrat, in 
sicer za prvenstvo ekip posamez
nikov.
• Nasprotno pa so uvedene po

sebne medalje kot priznanje eki
pam in posameznikom za dosežena 
mesta na državnem prvenstvu, kot 
je to običaj tudi pri drugih šport
nih panogah.
• Na državnem prvenstvu bodo 

tekmovale ekipe samo s 4 strelci 
Ln 1 rezervo in ne več s 5 strelci, 
kot je bil to doslej običaj. Petčlan
ska ektpa bo nastopala samo v tek
movanju z vojaško puško, kjer bo
do streljali tudi posamezniki, ki 
bodo na republiških prvenstvih os
vojili najmanj zlato ali srebrno 
medaljo mojstra-streloa.

S preciznim orožjem pa bo ekip
no tekmovanje le v tem primeru, 
da bodo prijavile syoje ekipe za 
državno prvenstvo vsaj 3 republike.

ŠTIRI KATEGORIJE
Poleg drugih problemov so na 

tem sestanku obravnavali tudi 
predlog SZ Hrvatske glede katego
rizacije strelcev. S kategorizacijo 
bo namreč tudi strelska organizaci
ja imela boljši pregled nad posa

meznimi aktivnimi člani. Določene 
so bile 4 kategorije:

1. kategorija (strelec) — v njej bo
do vsi aktivni člani strelske orga
nizacije,

2. kategoriia (dober strelec) — to 
so strelci z izoolnjeno normo na 
zračni puški na streljanje z MiK 
puško,

3. kategorija (odličen strelec) — 
strelci z izpolnjeno normo za MK 
puški za streljanje z vojaško puško,

4. kategorija (mojster-strelec) — 
vsi strelci, ki so ali bodo osvojili 
eno od medalj mojstra-strelca.

Naziv, ki »i ga ho pridobil stre
lec, bo stalno obdržal, v kolikor s« 
ne bi uvrstil v kategorijo višje kva
litete, poseben pravilnik pa bo 
pOcfrobno določal pogoje o tej ka- 
tegorizaoiijii. -ra

Izreden napredek 
celjskih strelcev

Pred dnevi jo bila skupščin* 
Okrajne strelske zveze v Celju, ki 
je pokazala visoko rast strelske or
ganizacije v celjskem okraju. Strel
stvo je v celjskem okraju po števi
lu narastlo na 4366 članov, število 
družin pa je 621 Odkod moč te or
ganizacije? Organizacijsko je OSO 
Celje najboljši v FLRJ. Povsod ima
jo občinske strelske odbore, ki to 
našli svoje mesto v okviru komun- 
V teh odborih so .sami delovni Iju' 
dje iz vrst mladine, sindikatov, pod
jetij, ženskih društev itd. Strelsk® 
družine so v glavnem vezane n* 
podjetja, ki so prevzela določan0 
skrb in odgovornost. Strelska org*' 
nizacija je našla stike z občinskiip1 
komiteji ZK in odbori SZDL. Dalj® 
tudi s tistimi organizacijami, ki jin* 
je strelstvo blizu (JLA, LM, URGJ’ 
ZWI, predvojaška vzgoja in sindi
kati). In problemi? Vzgoja n ovij1 
inštruktorjev-trenerjev. Dalje-grad' 
nja strelišč za vojaško in MK P)1' 
ško, ustanavljanje strelskih druži11 
po šolah itd. Najmarljivejše org8' 
nizacije so od strelskih odboto. 
Žalec, Šentjur, Vojnik in šbštanl’ 
od strelskih družin Liboje, Vojn'1'’ 
TEMPO, Br. Ivanuša, med posato6.^ 
niki pa Drago Čater, predsedni 
OSS, tov. Putnik, sekretar OSS 1 
Mirko Mejavšek, predsednik st1 
kovne komisije pri OSS Celje-



Svetovno in evropsko prvenstvo v hokeju na ledu

Pričelasejeelitnapredstava Celjski Ropeietaši - čisti amaterji
SEDAJ SE PRIČNE PREDSTAVA

Celo Me Millanov obisk v Moskvi, ki je 
ftbu<Jil v celotni Cehoslovaški brezkonč
ne debate, ni omajal centralnega dogod- 
■na teh dni — borbe najboljših hokejskih 
bioštev za svetovno in istočasno evropsko 
Prvenstvo. Bratislava, Brno in Ostrava, 
ki eo bila prizorišče predfinalnih tekem 
i!i Praga, ki jo čakajo sedaj finalne tek- 
kie šestorice najboljših, so bile že me- 
‘kcc pred začetkom v mrzličnem priča
kovanju tega osrednjega športnega do- 
Eodka letanje sezone v Cehoslovaški.

Zastonjkarji, vsak up opustite ...
Vstopnice za finalna srečanja so bile že 

Ravnaj vse razprodane. Ker praški zim- 
Su stadion sprejme le 15.000 gledalcev, 
onih pa, ki bi želeli gledati tekme pa je 
Esaij Je dvakrat toliiko, je bilo treba dobro 
Premisliti, kako urediti vhod v stadion, 
®a ne bo neljubih . zastonjkarjev. Vsak 
Sedalec bo šel skozi tri kontrole, preden 
k® vstopil v sam stadion. Tudi za one so 
Preskrbeli, ki bi hoteli potvoriti vstop- 
Mce. pri zadnjem vhodu bo namreč po
seben kontrolor vsako vstopnico prema- 

z mokro gobo in ker bodo vstopnice 
iskane na posebnem papirju, bodo ta
koj reagirale na posebno barvo. Tako so 
Organizatorji zagotovili vse mere, da ne 
ki prišlo do nezaželenih obisfcovaleefV.

Valdez premagan st. k. o.
v Miami Beachu je bil na sporadu 

tidksarski dvoboj težke kategorije med 
drugim na svetovni lestvici Ninom Val- 

m skoraj neznanim Američanom 
tihariejrem Powelam. 26-letni Powel je 
ie v drugem krogu poslal na tla K) let 
®*rejšega Valdesa z močnim udarcem v 
^lo. Pri tem je dobil Valdes rano na 
tirnici, v tretjem krogu se mu je v zelo 
^''liti borbi odprla rana še nad desnim 
rkcsoin. v naslednjih krogih sta oba na- 
^rotnika nekoliko popustila,, v osmem 
krogu pa je Povvell zmagal s t. k. o.

Nogometna prvenstva 
evropskih držav

NEMČIJA — jugozahodna liga: Saar : 
kfeunkirchen 0:4, Mainz : Ludwigshafen 
'ti. Sportfreunde (Saarbrucken) : Saar- 

tiicken 0:3, Pdrmasens : Speier 5:1, 
ronkenthal :: Kreuznach 2:2, Neundorf : 

ka.Korslautern 1:5. Worms : Trier 5:2, 
^hiiniK : tVeisenau 5:1. Vrstni red: Pir- 
masens 42, Kadserslautem 36, Neunkir- 
then 35, Saarbrucken 30, Ludtvigshafen 
27. ^

Južna liga: Kickers (Offenbach) : Augs- 
^"rg 5:0, \Vakihof : Aschaffenburg 3:1, 
^tiittgart : Frankfurt 6:1, Ulm : Bayern 

•0. MUnchen 1860 : Mannhedm 4:2,
ck>veinfurt : Reutlingen 5:2, Frankfurt : 

j tirnberg 1:0, Fiirth : Karlsruhe 2:3. Na 
^*kviei vodi Offenbach s 3 71 očka mi pred 

rabkfurtom itd.

Edina rešitev so televizorji
Ko so še najbolj optimistični Pražani 

uvideli, da le ne bodo prišli več do vstop
nic, jim je preostala edina rešitev — te
levizija. V Pragi je zaradi tega prišlo do 
prave mrzlice kupovanja televizorjev. 
Prodajalne s televizijskimi aparati so 
ugotovile, da je bilo v zadnjem mesecu 
prodano mnogo več televizorjev, kot v 
celotnem preteklem letu. Češka televizija 
bo namreč prenašala vse tekme, poleg 
tega pa so se za televizijske prenose do
govorile še Zahodna in Vzhodna Nemčija, 
Madžarska, Poljska, Danska, Belgija, Ni
zozemska, Italija, Anglija, Švica, Švedska, 
Avstrija, Monaco, Luxemburg in Kanada. 
Večji del finalnih tekem bo.prenašala tu
di evrovizijska mreža. Za mednarodne te
levizijske prenose so zagotovili 36 poseb
nih linij. Kanadčani pa so sl poleg te
levizijskega prenosa zagotovili še pravico 
snemanja filma s celotnega prvenstva.

Boks — dodatek k hokeju
Ze prva srečanja glavnih favoritov za 

finale pa so pokazale, da se prvenstvo 
ne bo odlikovalo le po hitrih, borbenih 
in zanimivih igrah, temveč da prehajajo 
te igre že v posebno športno panogo — 
»boks na ledu«. Kot najboljši »mojstri« v 
tem so se »izkazali« igralci z one strani 
oceana. Ko so Američani v Pragi nasto
pili proti izbrani ekipi Cehoslovaške. je 
Wllliams sredi igre z odličnim knock- 
outom položil na led češkega reprezen
tanta Staršija, kar je seveda povzročilo 
vsesplošni pretep na igrišču. Mnogo hujša 
je bila tekma med ZDA in Švedsko, ko 
je trajal pretep na igrišču polnih 18 mi
nut. Nič boljši niso bili v tem tudi Ka
nadčani. V tekmi z Nemci so s pravim 
uživanjem prevračali svoje nasprotnike

preko ograje med preplašene gledalce. Ob 
nastopu Kanadčanov v Helsinkih pa je 
njihova groba igra tako ogorčila prisotne, 
da so se, kljub finski gostoljubnosti po
javili naslednji dan v časopisih takile 
naslovi: »Grobost dobra, igra slaba« ali 
»Pojdite domov in se učite abecedo šport
nega obnašanja«.

Take so bile igre pred najvažnejšim de
lom prvenstva. Kaj lahko po vsem tem 
pričakujemo v finalu, ko se bo šest naj
boljših moštev srečalo v borbi za naslov 
svetovnega prvaka 1958.

Prejšnjo nedeljo je bil občni zbor 
ngometašev Kladlvarja. Značilno za 
ta zbor je odkritosrčnost članov 
UO, ki so razgrnili pred svojim 
članstvom vse težave in probleme 
brez okraskov. Društvo ima 611 čla
nov, od tega 237 aktivnih in 374 
podpornih. Najmanj tekmovanj ima 
mladina in pionirji, pri katerih pa 
je največ želja za večjo aktivnost. 
Kladivar ni zadovoljen s sedanjimi 
rezultati. Na ligaško moštvo je sla
bo vplivalo to, da so menjali kar 
3 trenerje v enem letu. Obisk na 
treningih ni zadovoljiv, vendar je 
deloma opravičljivo, ker so vsi no
gometaši delavci — čisti amaterji. 
Društvo želi razširiti svojo dejav-

Recknagel zmagal in - poražen
V Kuovali je bilo tekmovanje v smu

čarskih skokih, kjer je bil spet najuspeš
nejši Nemec Recknageil, ki je premagal 
več svojih tekmecev. Dosegel je 228 točk 
s skokoma 52.5 in 56.0 m. Za njim so se 
uvrstili Kivale (Fin) 216.4, Sannikov (SZ) 
213 itd.
Zanimivo p« je, da je v Lahtiju Reck
nagel klonil pred svetovnim prvakom 
Fincem Karkinenom. Okrog 90.000 gle
dalcev je bilo v Lahtiju na skakalnih 
tekmah, kjer so se borili med seboj sa
mi asi. Svetovni prvak je dosegel skoka 
68 in 70 m ter 230.5 točk, zato pa je 
osvojil prvo mesto. Na drugo mesto se je 
uvrstil perspektivni norveški skakalec 
Voiseth, Recknagel pa je bil šele tretji.

Na Švedskem so imeli svojo tradicio
nalno smučarsko tekmo »Valasoppet«, ki 
je najdaljši smučarski tek na svetu. Na 
startu se je javilo 1172 tekmovalcev, na 
cilj pa je po 85.4 km prišlo 1084 smučar

jev. Zmagovalec je postal Larseon, ki je 
prevozil progo v času 5:13.28.

V Helmenkollenu na Norveškem so 
imeli tek na 15 km. Zmagal je Finec 
Oikanainen v času 52.58 pred Norvežanom 
Skaarenom 53.03, Švedom Larssonom 53.24 
itd.

infjrHiFf/
Rušenje svetovnega rekorda

Po vesteh avstrijsikih časopisov smo 
zvedeli, da nameravajo avstrijski smu
čarji Molterer, Ledtner in Hinterseer na 
pobočju masiva Dachstein zrušiti hitrost
ni rekord v smuku, ki ga ima Američan 
Mille s 175 km na uro. Baje bodo pri 
tem uporabili »reakcijske« smuči.

nost, povečati število članstva, pri
manjkuje pa mn prostorov. Dalje 
se je društvo borilo z velikimi fi
nančnimi težavami, vendar mu je 
uspelo domala vse dolgove porav
nati. Kladivar je močno povezan s 
celjskimi delovnimi kolektivi, v ka
terih ima svoje poverjenike. Tudi 
za propagando je bilo v preteklem 
letu b olje poskrbljeno, saj si je 
društvo organiziralo samostojen 
stenski časopis, kjer je bilo vse pol
no zanimivega čtiva, obogatenega s 
slikovnim materialom. Celjskim no- 
gometašem želimo v novi sezoni še 
veliko uspehov!

Nogomet med tednom
Moštvo ljubljanskega Odreda je prejš

njo nedeljo gostovalo v Somboru, kjer so 
dosegli v tekmi s tamkajšnjim Radnič- 
kim zelo dober rezultat 1:1. Poročila s te 
tekme so polna hvale o igri ljubljanskega 
Ugaša, ki bo po ocenah vseh strokovnja
kov pa tudi novinarjev, zaslužil zmago. 
Moramo povedati, da so domačini izena
čili rezultat v zadnji sekundi igre iz 
enajstmetrovke, gol za Odred pa je do
segel Fišer.

V sredo so se Odredovci srečali v Beo
gradu z moštvom Partizana in tekmo iz
gubili z dokaj nizkim rezultatom 2:0. 
Tekma ni bila lepa, ker ‘jo je močno 
oviral veter.

Temperamentna hčerka
Znami francoski nogometni sodnik 

Guigue je prepovedal svoji 18-letm hčer
ki zahajati na nogometne tekme, ki jih 
on sodi. Marijana si je namreč nedavno 
privoščila tole: ko je nekd igralec na 
tekmi v Parizu ugovarjal odločitvi nje
nega očeta, ki je bil sodnik, je stekla 
na igrišče in pričela igralca obdelovati 
z dežnikom.

Evropski prvaki
1910 — Anglija, 1911 — Češka, 1912 — 

Češka, 1913 — Belgija, 1914 — Češka, 
1920 — CSR, 1921 — Švedska, 1922 — 
CSR, 1923 — Švedska, 1924 — Francija, 
1925 — CSR, 1926 — Švica, 1927 — Av
strija, 1928 — Švedska, 1929 — CSR, 
1930 — Nemčija, 1931 — Avstrija, 1932 
— Švedska, 1933 — CSR, 1934 — Nem
čija, 1935 — Švica, 1936, 1937, 1938 — 
Anglija, 1939 — Švica, 1947, 1948, 1949 — 
CSR, 1950 — Švica, 1951, 1952, 1953 — 
Švedska, 1954, 1955, 1956 — SZ, 1957 — 
Švedska, 1958 — SZ, 1959?

Svetovni prvaki
1*20, 1924, 1928, 1930, 1S32 — Kanada, 

1933 — ZDA 1934, 1935, Kanada, 1936 
— Anglija, 1937, 1938, 1939 — Kanada, 
1947 — CSR, 1948 — Kanada, 1949 — 
CSR. 1950, 1951, 1952 — Kanada, 1953 — 
Švedska, 1954 — SZ, 1955 — Kanada, 
1956 — SZ, 1957 — Švedska, 1958 — Ka
nada, 1959 — 7 Spet bo potekala najinijša borba za naslov svetovnega prvaka med Kanado In Sovjetsko zvezo. Prav 

verjetno bo prišlo znova do takšnih razburljivih prizorov kot ga vidimo na gornji sliki

Favoriti zmagujejo Z visokimi rezultati Smučarski prvaki Italije
6: se je v Bratislavi, Ostravi in 
'nu začelo 26. svetovno in 38. hokejsko 

^ ensitvo na ledu. Otvoritev prvenstva 
^la pred nastopom reprezentanc CSR 
vice v Bratislavi, medtem ko sta na- 

gvedska In Italija v Ostravi, So- 
, tifte zveza In Nemčija pa v Brnu. Po- 

moramo, da so v vseh treh nasto- 
“i zmagali favoriti z zelo visokimi re- 
,1 'ti'ti, kar velja zlasti za CSR in Sved- 
t«t(X
. ®*kb moštvo je na tekmi proti Švici 
iai®2810 odlično formo in ga zaradi tega 
^ ° Uvrščamo med precej resne kandi-
j, ^ naslov svetovnih prvakov, skoraj 

gotovo pa bodo postali evropski 
hu a!kl1 Cehi »o bili zlasti v prvi in zad- 

v veliki premoči in so Svi-Aii tir oljim

Vedno 
elegantno in 
solidno
boste oblečeni 
z volnenimi 
tkaninami 
iz

to&išpedca

carje dobesedno stisnili v obrambni pro
stor.

Ostali dve tekmi nista bili toliko zani
mivi, razen če izvzamemo nepričakovan 
odpor Vzhodne Nemčije proti Sovjetski 
zvezi. Prvenstvo se je nadaljevalo isti 
dan zvečer, pri čemer so Kanadčani za
beležili visoko zmago nad Poljaki, Ameri
čani pa prav tako nad Norveško.

Rezultati — I. kolo: A skupina: CSR : 
Švica 8:0 (3:0, 2:0, 4:0), Kanada : Poljska 
9:0 (3:0, 4:0, 2:0); B skupina: SZ : Vzh,

Svetovni prvak — tat
Kako žalostno usodo doživljajo profe

sionalni boksarji, kaže primer nekdanje
ga svetovnega prvaka v srednjelahki ka
tegoriji jonnyja Saxtona. Saatona so 
namreč v New Vorkn zalotili pri tatvini 
in ga aretirali. Pri aretaciji je priznal še 
več tatvin in dejal: »V svoji boksarski 
karieri sem služil 250.000 dolarjev, uničila 
pa me Je davkarija. Dolžan sem ji še 
16.000 dolarjev.«

IMZIfom&težSk

Nemčija 6:1 (2:0, 2:1, 2:0), ZDA : Norve
ška 10:3 (3:0, 3:1, 4:2); C skupina: Šved
ska : Italija 11:0 (3:0, 4:0, 4:0), Finska : 
Zah. Nemčija 0:3 (0:0, 1:2, 4:1).

Drugi dan svetovnege prvenstva je Ka
nada dosegla rekordno zmago nad repre
zentanco Švico. Na tej tekmi so Kanad
čani pokazali vse mojstrske vrline, ki jih 
običajno odlikujejo. Zanimivo pa je pri
pomniti, da Je bil švicarski vratar kljub 
23 prejetim golom najboljši igralec svo
jega moštva. ZDA je prav tako brez težav 
premagala Vzhodno Nemčijo, Zahodna 
Nemčija pa je dosegla zmago nad Italijo'.

Rezultati II. kola: Kanada : Švica 23:0 
(10:0, 4:0, 9:0), ZDA : Vzh. Nemčija 9:2 
(3:0, 3:1, 3:1), Zah. Nemčija : Italija 7:2 
(4:1, 1:0, 2:1).

BoGedanji rezultati in visoke zmage fa
voritov no začetku svetovnega prvenstva 
kažejo, da le-to ne bo prineslo nobenih 
posebnih presenečenj, seveda pa bo zani
mivo zaključno tekmovanje, pri katerem 
bo prišlo do odločitve, kdo bo letošnji 
svetovni prvak.

no državno smučarsko prvenstvo Italija
nov, ki je bilo organizirano v Cortlnl. 
Prvi dan so bili na sporedu teki, pri če
mer Je zmagal na 30 km De Florian pred 
Compagnonijem v času 1:42,27.8. V teku 
na 10 km med ženskami je zmagala Bello- 
ne v času 44:27. Pri moških na 18 km jo 
ponovno zmagal De Florian v času 50:49.2, 
v ženski štafeti 3 X G km pa ekipa Za
hodnih Alp v času 1:17,23.6. Med moškimi 
na 3 X 10 km je zmagala ekipa Caurlol. 
Pri tekmovanju v alpskih disciplinah Je 
postal v veleslalomu zmagovalec Senoner, 
v smuku Alberti, v slalomu pa Ztfllan, 
pri ženskah pa so postale državne prva
kinje Minuzzljeva v slalomu, Schirova v 
veleslalomu, Pia Rtva v smuku.

Na sporeda — Sqnnw Valley
Ob številnih tekmah v Squaw Valleyu 

so bdi na sporedu tudi skoki na 80-metr- 
ski olimpijski skakalnici. Zmagovalec Je 
postal Finec Karktoen z 221 točkami in 
skokoma 85 n «8.5 m, 2. Kotlarek (ZDA) 
221.2, 3. Cbarland (Kan) 219.3, itd.

Koški n b 464.50 točkami, pred Fartvelom 
(ZDA) 433.25, Korkonenom (Fin) 427.19. 
Rus Koških je zmagal v skokih na 60 m 
skakalnici z 224.5 točkami ter v teku na 
10 km s časom 54:10.7.

V teku na progi 15 km Je zmagal Rus 
Kol čin v času 54:10.7 pred Fincem Haku- 
linenom 54:14.2, Hamaleinenom 64:46.2 ter 
Norvežani Brueveenom, Jembergomj 
Brandenom fh ostalimi.

Tudi Avstrijci so imeli svoje državno 
prvenstvo v alpskih disciplinah. Izvedli 
so ga v Kitzibiihlu, in sicer v slalomu za 
moške In ženske. Pri moških Je zmagal 
Molterer, pri ženskah pa NetzGrejeva. 
Zmagovalec v trojni kombinaciji je po
stal Toni Mark, med ženskami pa Net- 
zerjeva.

Spet zmaga Elliotta
Na olimpijskem stadionu v Melbournu 

je svetovni rekorder v teku na 1 miljo 
Elliott gladko premagal Amerikanca Bow- 
dena v teku na T km. Elliott je ves čas 
tekel kot tretji, šele 300 m pred ciljem pa 
je pejačal tempo in zmagal. V teku na 
10« y je zmagal D’Agostini s časom 9.5.

Občni zbor AŠK Olimpija
Obveščamo vse člane in prijatelje Ko

šarkarskega kluba ASK Olimpija, da bo 
redni letni občni zbor kluba v petek dne 
13. marca t. 1. v fizikalni dvorani ljub
ljanske univerze. Udeležba je za člane in 
podporne člane obvezna, ljubitelji kluba 
pa so vabljeni.

Smnčarski klub »Novinar« 
obvešča svoje članstvo, da bo v nedeljo 
13. marca na Zelenici tekmovanje v sla
lomu In veleslalomu. Vabljeni so tudi 
pionirji, mladinci in člani, ki ne bodo 
tekmovali, temveč bodo pod vodstvom 
smučarskih učiteljev predelovali osnovno 
in nadaljevalno šolo smučanja.

Prijave sprejema do petka 13. nu»ri?ji Jo
že Uršič, »Pavliha«, Gradišče A,

Belgijec Vannitsen vodi
V sredo se je začela tradicionalna ko

lesarska d ukna progi Pariz—Nlzza— 
Rim. Na 2000 km dolgi etapni dirki je 
startalo 90 kolesarjev v 12 moštvih, med 
njimi mnogi znani tekmovalci kot Fran
cozi Anquetil, Bobet, Gemminiani in Ri
viere, Italijani Favero, Nencini, Fomara, 
Defilippis, Belgijci De Bruyne, Vannitsen, 
Impanie in drugi. Za dirko vlada veliko 
zantmenje, ker je težko že vnaprej do
ločiti zmagovalca, ki bo moral doseči naj
boljši čas in seveda tudi najmanj kazen
skih točk. V prvi etapi od Pariza do Gie- 
na na 18 km dolgi progi je zmagal Bel

gijec Vannitsen v času 4:36.52 s povpreč
no hitrostjo 36.840 km. V času zmagovalca 
pa so prispeli na etlj tudi Van Daele 
(Belg), Riviere (Fr), Van Arde (Belg), 
Derige (Belg), Scodeller, Anglade, Salnt 
(vsi Fr), Montl Casteri, Baffi, Fornara 
(vri it), De Bruyne, Huyie (oba Belg) itd.

V II. etapi te dirke na 210 km dolgi 
progi od Giena do Moultnsa se je posre
čilo zmagati Italijanu Faveru, ki Je v 
končnem sprintu premagal Belgijca Van- 
nitsena, Na cilju Je prišlo do velike gne
če, pri čemer so se dirkači med seboj su- 
vaM, vlekli za majice in se prerivali.

Zato Je moral posredovati filmski (raft, 
da so lahko določili točen vrsten red: 
Vrstni red 11. etape: Favero (It )5:31.10, 
2. Vannitsen (Belg), Van Daele (Belg), 
Sabbadin (It), Elliot (Ir), Defilippis (It) 
itd. vsd v času zmagovalca. Generalni 
plasma: 1. Vannitsen 10:08.2, 2. Van Daele 
(oba Belg), 3, Elliot (Ir), Van Geneudgen 
(Belg), Baffi (It) itd.
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Zadovoljni - gostje in domači. Dober sabljaški naraščaj
(Nadaljevanje s 1. str.) 

Praprotnika, ki je klonil same v 
zadnjih 10 lučajih, medtem ko se je 
prej beril zelo požrtvovalno ter do
segel odličen rezultat 8&i7 kegljev 
kot majboljSi igralec svojega mošt
va. Ce bi vzdržal do konca, bi se 
prav verjetno približal Številki 900. 
Tudi Martinšek je dosegel soliden 
rezultat 825, medtem ko sta Nemca 
končala Wasner 845, Pbppel pa z 
804. Izredno dramatičen je bil na
stop zadnjih dveh parov. Vsi so z 
zanimanjem pričakovali, če bo bivSi 
svetovni prvak Luther tudi na Gra- 
disoveim kegljišču presegel številko 
91010. Zanimivo je bilo opazovati nje
gov solidno izdelan slog in umerje
nost v igri. Čeprav mu sredi igre 
nekaj časa ni šlo, je z upornostjo 
In zagrizenostjo v zadnjih 50 luča
jih dosegel tako solidne posamezne 
rezultate, da smo mu ob koncu ven- 
(larle morali čestitati pri rezultatu 
905. Treba je seveda omeniti tudi 
sijajen podvig Mlakarja, ki je v 
prvih metili na polno dosegel le 117 
kegljev, kasneje se je tako zagrizel, 
da je pri tretjem- čiščenju dosegel 
% kegljev, ob koncu pa tretji naj
boljši rezultat te tekme 85il. Zani
mivo je, da se je končna zmaga gla
sila le za 57 kegljev v korist Nem
cev, čeprav smo pričakovali razliko 
najmanj 150 do 300 kegljev. Prav 
zaradi tega pa je treba domačemu 
moštvu čestitati.

Rezultati — Einhelt 5009 (Schultze 
826, Vogelsang 789, Wa»ner 84!5, Pop* 
pel 804, Korner 82i4, Luther 903), 
Gradis 4952 (Toni 806, Turk 780, 
Praprotnik 867 (!), Martinšek 825, 
Satler 823, Mlakar 851).

SPET ZMAGA DOMAČINK
Danes sta v prvem srečanju na

stopili ženslki reprezentanci Dresde- 
Ha to Ljubljane. Tudi to srečanje 
so domačinke odločile v svojo ko
rist, cello z boljšim rezultatom kot 
včeraj. 'V 'reprezentanci Ljubljane 
je poleg Graaiisovk nas topila še Te
pi nova. ki pa se je izkazala slabo, 
saj je dosegla komaj 336 kegljev. 
Tudi Nemka Schmidtova je bila da
nes slabša, medtem ko se je močno 
popravila Etteltova, pa tudi druge

Branik : Fužinar (Ravne) 20:13 (9:2)
Maribor, 8. marca. Prva tekma v malem 

rokometu, ki ji je prisostvovalo 150 gledal
čev, je prinesla živo in zanimivo igro, v ka
teri so domači z bolje organiziranim napa- 
iom zasluženo zmagali.

Najuspešnejši strelci za Branik: Caube in 
Žižek po 5 golov, za Fužinar ja pa Jamšek 5. 
Sodil je dobro Kopač,

so bile solidne. Opleniti pa moramo 
izreden podvig ljubljanskih repre
zentantk Klemenčičeve to Tometove, 
saj je prva podrla 419, druga pa 408 
kegljev. Solidni sta bili spat Erjav
čeva in Smrajčeva', poteg njiju pa 
še Pirčeva. Take so Ljubljainčamlke 
dokazale, da se v resnici dosegle 
oba dneva zasluženi zmagi.

Rezultati — Gradis 2310 (Pirc 380, 
Klemenčič 419, Tome 408,, Tepina 
336, Saniraj c 386, Erjavec 391),, Eln- 
heit 2267 (Schmidt 380!, Meidemsdbr- 
fer 367, Uibricht 369, Ettelt 397, Kin
ge r 374, Horn 380).

Rekord kegljišča za Luthra
Po današnjem nastopu ženskih 

ekip sta se srečali meški reprezen
tanci Dresdena im Ljubljane. Gost
je se ponovili uspeh od včeraj še 
z boljšim rezultatom, medtem ko je 
ljubljanska reprezentanca dosegla 
slabši rezultat, kot moštvo Gradisa. 
Gostje so si priborili prednost že 
v prvem paru, ki so jo ob drugem 
paru po zaslugi odličnega Masne r- 
ja z 888 keglji še povečali, kljub 
solidni igri 'ljubljanskih reprezen
tantov Steleta, ki je bil v ljubljan
ski reprezentanci najboljši in Mla
karja. Razumlj ivo je, da je naj več

je zanimanje veljalo ponovnemu 
nastopu Luthra. Lš-ta je včeraj de
jal, da se je stezam šele dobro pri* 
vadil to da bo poizkusil zboljšali 
svoj rezuillbat. Besedo je tudi držal. 
Se več! V 100 lučajih je s 497 keglji 
postavil nov rekord kegljišča, v 2i()0 
lučajih pa je dosegel 916 kegljev. 
iCorner je igral precej slabše kbii 
včeraj, medtem ko sta se Grom to 
bilkovtnik zaman trudila, da bi 
zmamjMa- razliko. Reprezentanca 
Dresdena je beležila visoko zmago 
s 106 keglji razlike. Tako so moški 
Eiiuhaita z dvema zmagama nekoli
ko zmanjšali neuspeh, ki so ga do
segle njihove klubske tovarišice v 
borbi proti domačima ekipama.

Povemo naj že to, da so se gostje 
zelo ugodno izrazili o odlični ure
ditvi kegljišča, hkrati pa so pose
bej pouuarllilii gostoljubnost na ka
tero so naleteli v Ljubljani.

Rezultati: Dresden 5046 (Scbulze 
799, Vogelsang 843, Phppel 810, Wa8- 
mer 889, Luther 916, Korner 190), 
Ljubljana 4940 (Stele 853, Martin
šek 771, Zalar 807, Mlakar 837, Li
kovnik 827, Grom 845).

Gostje bodo nastopili v itorek še 
v Celju proti domačemu Betonu, 
ženske pa se bodo v Celju pomerile 
z ekipo Gradisa.

Republiška moška kegljaška liga

Maribor, 8. marca. V Mariboru je 
bilo danes republiško prvenstvo v 
sabljanju za maldince to mladinke, 
ki ga je izvedel sabljaški klub Bra
nik. V floretu je nastopilo 13 mla
dincev, v sablji pa 4, medtem ko je 
bilo mladink vsega 6. Največ tek
movalcev za to tekmovanje je pri
javil mariborski klub Branik.

Pri dekletih so se izkazale Mari
borčanke Drofetnikova, Majeričeva, 
Beloglavčeva, ki so zasedle prva tri 
mesta, na druga pa so se raz vrsta!© 
tekmovalke ljubljanskega Odreda. 
Ker »ta imeli Drofenilkova in Maje
ričeva obe po štiri zmage to en po
raz, sta se morali za častni naslov 
prvakinje Slovenije še enkrat po
meriti. Zmagala je Drofenikova s 
4:3.

V tekmovanju s sabljo je dosegel 
naslov republiškega prvaka Stegu 
(Odred) s tremi zmagami, drugi 
Frangež 2:1, tretji Vogrin 1:2, četrti 
Irgolič 0:3 (vsi Branilk),

Mladinci v floretu so tekmovali v 
treh skupinah. V finale so se uvr
stili trije tekmovalci Partizana Ta
bor iz Ljubljane, dva člana Odreda 
in en član Branika. Vrstni red j© 
takle: 1. Simoniti (Odred), 2. Stegu

JESENICE!
Proenstoo o republiški moški kegljaški ligi še ni končano. Toda dobili smo novega 

slovenskega prvaka. Pojavil se je na pozornici Uk ob >12. urU, ko smo že osi mislili, 
da mariborskemu Braniku tega naslova ne more nihče odvzeti. Vendar se je zgodilo, da 
so Jesenice izkoristile prednost m kranjskega in domačega kegljišča in zbrale toliko 
točk, da jim je zadostovalo za zmago, čeprav z razliko enega samega keglja. Tudi 
Triglav je uspešno zaključil svoje tekmovanje. Prvenstvo bo zaključeno prihodnjo 
soboto in nedeljo, ko bodo nastopili še Konstruktor, Rudar in Ljutomer o Ljubljani.

Vrstni red je naslednji: Jesenice 32.709, Branik (M) 32.708, Triglav 32.520, LJuJ)- 
IjanaV 32.128, Beten 31.985, Gradis (Lj) 31.959, Kranjska gora 31.567, Gradis (Jes) 
31.451, Lokomotiva 31.402, Maribor 31.294, Zvezda 31.100, Gorjanci 31.063 itd.

Najboljše Jesenice
Kranj, 8. marca. Na šttristeznom keglji

šču Triglava so včeraj in danes nasto
pila Jttrl ekipe. Zlasti je. bil zanimiv 
včerajšnji nastop domačega Triglava, ki 
Je imel še možnost, da doliatl že nekaj 
kol vodečega Branika. Vendar Kranjča
nom tudi to pot ni šlo tako kot smo 
pričakovali. Tudi tokrat Je Triglav na
stopil brez obolelega Starca. Med posa
mezniki Je bil spet najboljši Martelanc 
z 857 keglji. Sinoči so nastopili še »Gor
janci« iz Novega mesta, ki so zaostali 
za Kranjčani s 400 keglji.

. Današnji nastop Jeseničanov je kljub 
temu, da jih nihče ni štel za favorite, 
pripravil veliko presenečenje. Dosegli 
so 6340 kegljev, kar Je bilo dovolj, da 
so osvojili naslov republiškega prvaka. 
Zanimivo je, da so sl najboljše mesto 
priborili le z razliko enega keglja pred 
Branikom.

Rezultati — Jesenice 8540 (Kelih 812, 
Grošelj 83«, Koželj 823, Savnik 794, Crv 
781, Šlibar 853, Steč 833, Korošec 805).

Triglav 6532 (Bregar 784, Žiberna 817, 
Turk 822, Kordež 830, Debeljak 789, Am
brožič M. 822, Ambrožič L. 811, Marte
lanc 857).

Prijateljske nogometne tekme

Zmaga za 1 točko v zadnjem trenutku - To je presenečenje i

e • •

Gradis (Jesenice)) 8247 (Kemperle 7G7, 
Čufar 783, Tarman 772, Jaklič 772, Simeo
nov 805, Slave 795, Taler 777, Kosmač 776).;

Gorjanci 6132 (Jerman 787, Murn 808, 
Lindič 802, Zupet 604, Hren 758, Barbič 
714, Cigoj 770, Mrzlak 811).

Beton v odlični formi
Marlbor. s. marca. Včeraj se je na štlrl- 

steznem kegljišču Konstruktorja v Mari
boru nadaljevalo tekmovanje za republi
ško prvenstvo Slovenije v kegljanju. 
Razpoložena in Izenačena ekipa Betona 
Iz Celja je dosegla izredno dober rezul
tat 6572 podrtih kegljev ali odličen po- 
vpreček 821,5 na kegljača. Le Podkrižnik 
ni dosegel znamke 800 kegljev, vsi ostali 
pa so jo presegli. Najboljši je bil z 869 
podrtimi keglji znani nogometaš Kladl- 
varja Marinček. Mariborčani so precej 
zaostali, saj so dosegli komaj 6421 podr
tih kegljev in polovica kegljačev ni do
segla znamke 800 kegljev. Med Maribor
čani je bil najuspešnejši Lah z 847 po
drtimi keglji.

Prepričljiva zmaga Betona
Celje, 8. marca. Danes sta se v 

republiški kegljaški ligi spoprijela 
Beton to Maribor. Zmagal je Beton 
z rezultatom 639l5:6308. NajboiLjiši pri 
Celju »o Mil Marinček 862, Pod
križnik 848 in Vauovšek 81L pri Ma
riboru pa Antolaiš 824 in Breg 816.

(O), 3. Vuga (Part. Tabor), 4. Kluigile* 
(Br.), 5. Goljevšcek (Part. Tabor). 
6. Flcigo (Part. Tabor). Strokovnjaki 
so po tekmovanju izjavila, da 90 
bile vse borbe zelo lepe. Organiza
cija je bila dobra, gledalcev pa zete 
malo. Sodili so ing. Pengov to 
Baumgartner iz Ljubi jame ter Ob' 
lak Iz Maribora.

Smučarsko prvenstvo JLA 
NAJVEČ TOČK ZA SARAJEVO
Sarajevo, 8. marca. Na smučiščih 

Jahorihe se je danes končalo letoš
nje vsearmijsko smučarsko prven
stvo. Na prvo mesto se _je uvrstil# 
ekipa sarajevske garnizije I s 1306 
točkami, druga je garnizija Ljub
ljana I s 1200 točkami in tretja gar
nizija Beograd s 912 točkami. Slede 
Ljubljana II 726, Sarajevo II 61ti 
Skoplje 680 in Zagreb 529.

Po končanem tekmovanju j® 
predstavnik generalštaba JLA gene
ralni podpolkovnik Vašo Jovanovi«’ 
pohvalil udeležence prvenstva i# 
predal najboljši ekipi pokal.

Današnje snežne razmere so bil® 
na Jahorimi zaradi toplega vreme
na izredno slabe. V štafeti 4 X 40 kri 
je zmagala ekipa Ljubljane I s 4d0 
točkami, slede Sarajevo I s 368, Sa
rajevo II 1812, Beograd, Ljubljana Ih 
Zagreb in Skoplje.

V smuku je zmagal major Milo* 
Rutar |iz ljubi jamske gamiziiije ^ 
času 1:43.1, drugi je bil vojak Milai) 
Gigut (Bigd) 1:43.8, tretji vodnih 
Igor Penko (Bgd) 1:48.2. Med ekipa
mi je zmagal v smuku Beograd, 2. 
Ljubljana I, 3. Ljubljana II, 4, Sa
rajevo II itd.

V patroluem tekmovan ju na 15 kri 
s streljanjem je zmagala ekipa Sa-j 
rajeva I s časom 1:25.2, druga 1® 
bito ekipa Beograda, tretja Ljub'1 
Ijama I.

V veleslalomu je zmagal Boja#
Naroločniik Sarajevo I) s časori 
1:47.4. V teku posameznikov na $ 
kilometrov s strel jan jem je na težkj 
progi zmagal vodnik Cveto Pavči«| 
s časom 1:02.20. Slede mu kapeto1* 
Braco Sinko LOi&.Od in vojak An tri1 
Mihailc 1:14.04 (visi iz ljubljanska 
garnizije I). ,

Snežne razmere so bile vse tri dn’ 
tekmovanja precej slabe, tako d* 
so bile proge težke.

Nogometna prvenstva 
evropskih držav

ITALIJA — Milan : Alessandria 2:1, G®) 
noa : Bari 2:1, Bologna : Padova 2:0, L«! 
rentina : Internazionale 3:1, Juventua : Boi1'11 
2:0, Napoti : Lanerossl 3:2, Lazio : Spal l:l1' 
Sampdoria : Udlnese 3:1, Triestina : lori11’1 
1:1.

AVSTRIJA - Wacter : Vignna 1:2 
Simmerlng : Donawilz (odloženo), CAK 
Qlympla 2:0 (1:0), Kremser : WAC 2:2 
UTlenner Sportklub : Admira, Rapid : 
fanberg, LASKI i Austria (vse odloženo). 
lestvici vodi Rapid s 25 točkami pred Sp°c^ 
klubom 25 točk, Vienno 19 točk itd.

Argentina : Čile 6:1 (4:1) \
Danes so nogometna moštva izkoristila zadnjo nedeljo za priprave in od

igrala vrsto prijateljskih tekem. Od vsepovsod smo dobili poročila, ki pa niso 
nič kaj ugodna za naše klube. Igre so bile po večini takšne, kot da se 
igralci ne zavedajo, da so tik pred prvenstvom. Kaže, da bo tu in tam več
krat škripalo ...

Kladivar : Odred 4:0 (1:0)
Celje, S. marca. Danes je gostovalo

II. moštvo Odreda proti domačemu Kla
di var ju, ki pa ni bilo kos razigranim 
domačinom. Celjsko občinstvo je bilo 
nad igro Odreda razočarano, saj ni po
kazalo pričakovane igre.

Za celjsko občinstvo ja bil Odred vse
lej privlačno moštvo. Na igrišču se Ja 
zbralo 1500 gledalcev, vsi seveda z upa
njem, da bodo videli zanimiv dvoboj. 
Tod^ kot rečeno, gostje niso pokazali 
prav ničesar, kar bi moglo zadovoljiti 
številne gledalce. Kladivar je popolnoma 
nadigral drugo, ali točneje, mlado mo
štvo Odreda, tako v tehničnem znanju 
kot v borbenosti in učinkovitosti. Ce bi 
bili strelci Kladivarja prisebnejši, bi 
lahko Odred doživel pravo katastrofo.

Ze v prvem polčasu je Kladivar po
tisnil Odred v obrambo in nenehno na
padal. Premoč je izražena tudi v kotih 
10:1 za Kladivarja, medtem ko strelci, 
razen Hribernika, M je dosegel edini 
gol prvega polčasa, niso povsem izkori
stili več izrednih priložnosti. V drugem 
polčasu je Hribernik s 17 metrov s toč
nim strelom do>segel drugi gol za svoje 
barve. Isti igralec, ki je bil danes iz
vrstna moč v Kladivarjevem napadu, 
Je pripravil tudi tretji gol. Žogo je po
dal prostemu Šegi in že je bilo 3:0. V 76. 
minuti je Hočevar v lepem loku streljal 
na gol, žoga se je odbila od prečke in 
našla pot v mrežo. Sedem minut pred 
koncem tekme je imel Skomina edino 
priložnost, da doseže za Odred vsaj čast
ni gol, toda žoga se je odbila od vrat
nice.

Odred: Babnik, Udovič, Pogačnik, Zum- 
bar, Beclč, Limo, Eltrin, piastič, MIš- 
njak (Ekart), Piskar, Skomina.

Kladivar: Bencik, Vodeb, Coklič, Radič, 
Marinček, Kokotec, Kvartlč (Hočevar), 
Sega, Hribernik, Fujan, Lipovšek. Jug

Ljubljana : Mladost 5:0 (0:0)
Ljubljana, 8. marca. V prijateljskem 

srečanju so se danes srečali nogometni 
enajsterici Ljubljane in kranjske Mla
dosti. Zmagali so domačini s 5:0 (0:0).
V prvem polčasu je bila Igra precej 
enakovredna, pozneje pa so -gostje po
pustili in je prišla do izraza boljša teh
nika Ljubljane. Gole sta dosegla Pre- 
lovič 2, Brezigar 3. Gledalcev okoli 300.

Branik : Sobota 3:1 (1:1)
Maribor, 8t marca. Okoli 1500 gledalcev v 

Ljudskem vrtu z igro Branika ni bilo povsem 
zadovoljnih. Zmaga je zaslužena, toda fantje 
so igrali brez volje in borbenosti, nasprotno 
pa so biili simpatični Prekmurci izredno hitri, 
požrtvovalni do skrajnosti, pa tudi borbeni 
tor so s tem izenačili tehnično premoč doma- 
činov. V hitrih prodorih, zlasti v prvem pol
času so večkrat nevarno ogrožali gol Branilka, 
manjkal pa jim je strelec.

Gole za Branik so dali: Hojnik v 29. mi
nuti po proštom strelu, ki se je odbil od zidu.
V 57. min. je Elzner prestregel lepo podano 
žogo Plaznika, v 89. min. pa je Plaznik z 
ostrim strelom postavil končni rezultat. Ča
sten gol je padel po zaslugi domačega bra
nilca Touka v 35. minuti. Strel se mu je 
nerodno odbil od noge v lastno mrežo. Sodil 
je KlojČnik z manjšimi napakami.

Krim : Primorje 15:2 (9:0)
Ljubljana, 8. marca. Tudi zadnjo nedeljo 

pred začetkom pomladanskega dela nogomet
nega prvenstva je večina klubov izkoristila za 
zadnje priprave. Na igrišču Krima na Rakov
niku sta se pomerila domači Krim in Pri
morje iz Ajdovščine. Čeprav so domači sla
vili visoko zmago, je tekma le dajala videz, 
da vsaj domači niso igrali preveč koi celo-ta, 
Sele pni stanju 12:0 so bili prvič uspešni 
tudi gostje, malo za tem pa so dosegli tudi 
gol. Seveda če bi bila domača obramba paz'

IjivejŠa, tudi teh dveh golov ne bi predela. 
Pri gostih pa gre precej golov na rovaš ne
zanesljivega vratarja.

Odred : Slovan 5:0 (2:0)
Ljubljana, 8. marca. Enajsterica 

Odreda je kneto danes zadnjo gene
ralko pred prvim prvenstveni!m na
stopom v II. zvezni ligi. Za nasprot
nika si je izbrala moštvo Slovana.

Odred: Mozetič, Medved, Pirc, 
Gruden, Berginc, Jagodic, Fišer, 
Virant, Hočevar, Kranjc, Velkavrh.

Slovan: Žabjak, Janša, Toplak, 
Pezo, Herbest, Švigelj, Popovič, Mar- 
dita, Petričič, Oplotnik, Bezjak.

Strelci: Virant v 1. to 83. min., 
Kranjc v 8., Hočevar v 81. min., 
Berginc v 30. min. iz enajstmetrov
ke. Sodnik Tv rdi.

Današnja teikma med Odredom in 
Slovanom kljub visokemu rezultatu 
ni prav nič ohrabrujoča. V prvih 
minutah je sicer kazalo, da bo Od
red zigral dobro, saj smo videli več 
zaporednih prodorov to dva lepa za
detka. Potem pa je menda vsem 
zmanjkalo valje in igra se je od
vijala le po sredini igrišča. Igralci 
Odreda so bili sicer tehnično boljši, 
vendar niso pokazali prav nobene
ga smisla za koristno igro. Izkazala 
se je spet stara bolezen Odredove- 
ga napada, saj so ves čas igrali sa
mo po. sredini to Velkavrh na levem 
krilu vso igro sploh ni bil zaposlen. 
Šele proti koncu je Odredov napad 
postal nekoliko živahnejši. Rezultat 
tega so bili tri je goli„mod katerimi 
je bil najlepši Hočevarjev v 36. mi
nuti. Žogo, podano s krila, je zares 
lepo usmeril točno v desni zgornji 
kot vrat. Gledalci, ki jih je bilo 
okoli 600, z današnjo igro Odreda 
niso bili zadovoljni, saj je bito 
vsem jasno, da s takim načinom ne 
bodo mogli doseči uspeha v prven
stvenem tekmovan ju.

Triglav : Svoboda (Kamnik) 
7:2 (4:<>‘

Z optimizmom v Leipzig
Maribor, 8. marca. Kot zadnja 

preizkušnja pred odhodom v Leip
zig so naše odbojkarice odigrale 
trening tekmo. Zvezni kapetan to 
trener dr. Požar jih je razdelil v 
dve ekipi.

SRBIJA : SLOVENIJA-HRVATSKA
3:2 (11:15, 15:9, 10:15, 15:8, 15:12)
Srbija: Lukovic, Stojadinovič, Ša- 

ban, Nikolič, Caran, liadenkovič in 
Despotovič.

Srbija-Hrvateka: Stauber, Trku- 
Ija, Modrinjak, Burič, Švare, Pre
gelj, Hlede.

Sodnik: Moran (Maribor).
Državne reprezentantke so pri

kazale zadovoljivo igro, ki je bila 
vrh tega še zelo požrtvovalna. Po
sebna odlika reprezentantk so ostri 
servisi in dobro tolčenje. Igra v 
polju, podajanje in blokiranje še ni 
najboljše. Dvorana, kjer so igrali 
tekmo, je bila zelo majhna in dokaj 
neprimerna za igro. OV>e ekipi sta 
bili izenačeni in je zmago pravza
prav odločila odlična igralka Srbije 
Lukovičeva z ostrimi servisi in iz
redno močnimi tolčenimi udarci. V 
ekipi Srbije sta se poleg Lukovi- 
čeve odlikovali še Caranova in Ša- 
banova, v slovensko-hrvatskl ekipi 
pa je bila zelo dobra Mariborčanka 
Stauber jeva ter Ljubljančanka Tr- 
kulja. Pregljeva, ki je šele včeraj 
prišla na priprave v Maribor, je 
očitno v slabi formi.

Dr. Požar je bil z igro zadovoljen 
in je po tekmi določil enajst igralk, 
ki bodo zastopale barve Jugoslavije 
v Leipzigu. To so: Lukovič, Raden- 
kovic, Stojadinovič, Šaban, Nikolič, 
Caran, Modrinjak, Burič, Trkulja, 
Staubar in Švare.

Naša reprezentanca bo v torek 
ponoči odpotovala v Vzhodno Nem

čijo, spremljali pa jo bodo: trd>e 
dr. Požar, sodnik Strahonja ter ' 
tevski in Ocokolič.

Ekipno prvenstvo Gorenjske 
v namiznem tenisu

Kranj, «_ marca. V organizaciji naioi®01’ 
teniškega kluba Mladost je bilo danes v kr* 
nju letošnje ekipno prvenstvo Gorenjska 
namiznem tenisu za mladince in pi°a^j 
NajveČja udeležba je bila pri mladincih# ^ 
je nastopalo kar 12 ekip. Med mladine* _ j 

* bili najboljši igralci Mladosti. Kar dve e^j 
Mladosti sta se uvrstili pred bol/ zna**1 
moštvi. Triglav je sicer nastopil brez 
vendar bi moral premagati vsaj drugo 
Mladosti. Med posamezniki sta bila najboU 
Bajželj in Frelih I, ki nista izgubila nobenf^ 
seta. Pri pionirjih so prvo mesto zasedli ^ . 
seničani, ki so imeli najtrši oreh v doo®5 
Mladosti. Premagali so jo s 5:3. .

Vrstni red — mladinci: 1. Mladost I, 2- ^ * 
dost II, 3. Triglav, — pionirji: J. Jesenic6 ^
2. Mladost I 4, 7. Triglav J, 4. Mladost l 
5. Blejska Dobrava t, 6. Triglav II brez

(Nadaljevanje s 1. str.) 
gali. Reka je bila tehnično 
zmaga je zasluzena in zato i 
povsem upravičeno uvrstila ulC 6p 
najboljša moštva za j u g os lov a n 
nogometni pokal.

PARTIZAN : BORAC 1:0

Izdaja Tiskovni svet »Polet. — .pjK 
uredniški odbor — Odgovorni uie.,<o° 
Franček Mirtič — Rokopisov ne «ra . 1 
— Tisk tiskarne »Toneta Tonto^ « 
Ljubljani — Uredništvo In upra'0Uf' 
Ljubljani, Cankarjeva 4 rpa*sža 
nike) - Poštni predal 377 - pl1
račun uprave 800-701/3-84 — ’re|
uredništvo: 21-281 (ob nedeljah tod
In 21-281) — uprava: 21-281 _ tet**


